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C I A L I S T I C N E O V N E G A L J U D S T V A Z A 

I2HATA OD OKTOBRA 1947 KOI 
TEDNIK OD l.JANUARJA iVbfe 
KOT POLTEDN1K OD l .JA-
NUARJA 1960 TRIKRAT Tti-
DENSKO: OB PONEDELJKIH, 
SREDAH IN SOBOTAH - LETNA 
NAROČNINA 1300 DIN, MESEČ
NA NAROČNINA 110 DIN. PO
SAMEZNA ŠTEVILKA 10 DIN 

G O R E N J S K O 

Aktualni p r o b l e m i družbeno-političnih 
organizacij 

Večje pristojnosti 
in odgovornosti 

skupščin komunaln ih skupnosti socialnega 
zavarovanja 

To 6o osnovne m i s l i živahne 
rs3>rave In us t reznih zaključkov 
*A današnji 6eji i z v r š n e g a odbora 
0OSZDL v K r a n j u . Najprej in 
*di najdlje so r azp rav l j a l i o ne
katerih problemih š p o r t n e dejav-

sedanjih občinskih statutih. V raz
pravi okrog tega vprašanja 60 
navzoči poudarjali premalo po
sluha za množično amatersko de
lovanje nekaterih športnih orga
nizacij in navajali tudi številke o 

Razgovor s predsednikom okrajne gospodarske zbornice Jožetom Nastranom 

Velika in specializirana 
proizvodnja je poroštvo 

W * © • za večji izvoz 
MR;. Uvodno besedo je imel i telesnih deformacijah otrok zaradi 
«n tega organa Slavko Beznik. 
P°"daril je, da sedanja dvotirnost 
»nierjanja športne dejavnosti, in 
«<w po občinskih svetih in po ob-
fe-kih zvezah — samo škoduje. 
fc«flagal je. naj bi politiko šport
ne dejavnosti prevzele v celoti 
rtćineke zveze ob koordinaciji 
-Arajne zveze. Omejevati je treba 
•tainistratlvno oziroma plačano 

in službe v teh organih, ki 
f**tAod potrošijo nad polovico 
»»h sredstev, namenjenih za to 
dejavnost. Trenutna in važna na-

naj bi bila, da bi športna 
dejavnost dobila svoje mesto v 

Brežnjev prišel 
v Beograd 
V ponedeljek je prispel v Beo-

(rad predsednik prezidija Vrhov-
tega sovjeta ZSSR Leonid Iljič 
Ifttnjev. Visoki gost se bo mu-
m v naši državi na enajstdnev-
vm uradnem obisku. — Lconid 
irežnjev tako v r a č a obisk pred
alniku Titu, ki Je bi l v Sovjct-
4j zvezi junija 1956. leta. 
Predsednik prezidija Vrhovnega 

wrjet* ZSSR je opoldne istega 
te obiskal predsednika Tita in 
tepaj s svojim spremstvom ostal 
»H njem na slovesnem kosilu, 
kjer sta si grost In srcstitelj iz-
»enjala zdravici. Popoldne je v i -
Hfci gost iz prijateljske države 

venec na grrob neznanega 
»Jak* na Avali. L e o n i đ Brežnjev 
1» skupaj s svojim spremstvom 

tudi Gorenjsko. 

zapostavljanja te dejavnosti. — 
Skladno z zaključki bodo poslali 
priporočila okrajni in občinskim 
športnim zvezam. 

Ivo Majdič je zatem poročal o 
pripravah na volitve skupščin ko
munalnih skupnosti socialnega za
varovanja. To naj bi bile na ra-
dovljiško-jeseniškem in na kranj
skem območju vključujoč Tržič in 

'Škof jo Loko. Delovni kolektivi 
oziroma volilne enote bi morale 
poslati kandidatne liste delegatov 
za prvo ustanovno skupščino. Mar
sikje še tega niso storili ali pa 
so premalo pozorni. Predvsem so 
ugotavljali,_ da je med dosedanji
mi kandidati, preveč takih z mno
gimi funkcijami. Najbolje tečejo 
te priprave za zgornjo (radovlji-
ško-jeseniško) komunalno skup
nost. Novi predpisi in mnoge 
spremembe dajejo tem skupščinam 
mnogo večje pristojnosti, kot je 
bilo to doslej. Predvideva se, da 
bosta ti dve skupščini letno raz
polagali z več "kot 4 milijardami 
dinarji- sredstev, kar je mnogo 
več kot predstavljajo proračuni 
ljudskih odborov. Prav zato pa je 
potrebno, da bi v te skupščine 
bil izvoljeni sposobni ljudje, k i se 
bodo vsestransko lahko posvetili 
delu. 

O pripravah na razprave o zvez
ni ustavi je govoril predsednik 
OOSZDL Martin Košir., Ugotovil 
je, da je bila sama ustava kakor 
tudi drugo gradivo delno že po
sredovano prebivavcem. Zato so 
sprejeli priporočila o usposablja
nju občinskih aktivov in predava
teljskih skupin za organizacijo 
razprav ter o izdelavi konkretnih 
programov teh razprav in celotne 
dejavnosti v tej zvezi. — K. M . 

Imamo objektivne in subjektivne možnosti za povečanje izvoza — 
Letošnji plan izvoza bomo po predvidevanjih realizirali s 
114.1 odstotka 

Zadnje dni avgusta in prve dni septembra je gospodarska 
zbornica za okraj Kranj na pobudo republiške zbornice skli 
cala več posvetov, na katerih so gorenjski izvozniki in pred 
stavniki političnih organov, zbornic in bank temeljito obravna 
vali problematiko izvoza v našem okraju. Omenjeni posveti so 
konkretno analizirali položaj, v katerem je Gorenjska glede 
izvoza. Prav s tem v zvezi je uredništvo našega lista na
prosilo predsednika okrajne gospodarske zbornice JOŽETA 
NASTRANA, naj odgovori na nekaj vprašanj. 

teli tovariš predsednik, o tem 
povedati nekaj več? 

»Takoj v uvodu naj poudarim, 
da 60 res prav ti posveti pokazali, 
da imamo na Gorenjskem tako 
objektivne kakor tudi subjektivne 
možnosti za povečanje izvoza. M i -

2adnji posveti o problematiki iz
voza so verjetno nekoliko konkret
neje pokazali možnosti, ki jih ima
jo gorenjska podjetja za povečanje 
izvoza. Hkrati pa so ti posveti od
krili tudi vrsto težav, s katerimi se 
srečujejo naši izvozniki. Ali bi ho-

Razgovori o ureditvi krvavškega področja 

Prihodnje leto: 
žičnica na vrh Krvavca 

KRVAVEC, 25. septembra - Da
nes dopoldne je bila na Krvavcu 
razširjena seja, ki jo je sklical 
zavod za razvoj turizma v kranj
ski občini, z namenom, da se do
končno uredi celotno krvavško 
področje — v smislu že pred leti 
izdelanih načrtov — knt prihodnji 
smučarski in rekreacijski center. 

Posvet je vodil predsednik ObLO 
Kranj Jože Mihelič, k i je vsem 
prisotnim obrazložil pomen uredi
tve krvavškega področja. Pouda
r i l je, da je nujno treba dokon-

Trgovska p o d j e t j a v prvem polletju 

Zmanjšana vloga posrednika 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ •• — — — 

G r o s i s t i zaostajajo za detajlisti — Premalo denarja za uresničitev 
p r o g r a m a razvoja trgovine — Letos že za 163 milijonov dinarjev in
vest ici j — Osebni dohodki se niso povečali 

Po združitvi v prvem polletju 
K*tajega leta smo imeli na Go-
Ktjfkem 35 trgovskih podjetij. V 
intrm polletju se je število 
fcfffsJdb podjetij š e nadalje oži
li \i polletnih obračunov de-
ttjliftov in groaistov je razvidno, 
h promet v omenjenih vejah ne 
aaraiea vzporedno, ampak je ko
lenski in vrednostni promet v 
tfsrini na drobno precej večji. 
f»J| posledica novih teženj v or-
iMizaciji trgovine, ki naj izlo
čiš posrednika povsod tam, kjer 
ti nujno potreben. Grosisti so 
naret že od nekdaj deležni očit-
l*f, da je njihovo poslovanje 
jrulrago. Razumljivo je, da gro-
sttitats trgovina nikoli ne bo po-
jMaenu odpadla, ker je pri ve-
m potrošniških artiklov še vedno 
i/MfhruL. Nujno pa je izboljšati 
fjtf* organizacijo, i n tako vpli-
uil na znižanje s t r o š k o v posre-
*wanja. 

Razlika med n a b a v n o in pro-
ijijno ceno blaga, je v letošnjem 
fnm polletju v p r i m e r j a v i z lan-
l&n precej poras la , k a r pa je 
ib) nujno zaradi z v i š a n j a poslov-
fJbfboikov in p rometnega davka. 
)lapovišanje te r a z l i k e je vpliva
la tudi težnja ko lek t ivov za 
•tvarjanjem s k l a d o v . Zaradi po-
Mbaja števila z a p o s l e n i h so se 
r-orala povišati tudi srodstva za 
w*ne dohodke. K e r se je v dru-
ftm polletju stopnja občinskega 
jr/jmetnega davka z n i ž a l a od 6 na 
(r/ktotke in so tudi občine do-
Iflfile trgovskim podjetjem na 
<r*no nižje marže , s e bo razlika 
* ceni znižala za o k o l i 2 odstotka. 
N/Stjaso'v I. p o l l e t j u ustvarila 
tojaj z amortizacijo o k o l i 120 mi-
IJonov dinarjev pos lovnega skla
ti kar pa glede n a predvideni 

perspektivni razvoj trgovine ne 
zadošča. Kar se da nizko določene 
marže so v drugem polletju posta
vile trgovino še v težji položaj in 

po vsej verjetnosti bo tu in tam 
prišlo do korektur pri maržah, da 
bo trgovskim podjetjem tako omo-

(Nadaljevanje na 2. str.) 

čatl dom na Krvavcu in ostale na
prave na tem področju. 

Pripravljajo se tudi izboljšave 
in obnova nekaterih cest, kot npr. 
ceste Kranj-Kamnik, nadalje 
gradnja nove ceste I. reda Ljub-
ljana-Kranj-Jesenice. S tem se 
bo nedvomno povečal tudi promet 
domačih in tujih turistov, zato je 
potrebno, da se žičnica na Krvav
cu podaljša do doma oz. do vrha. 

V razpravi so sodelovali številni 
predstavniki Turistične zveze Slo
venije, Planinske zveze Slovenije, 
OLO Kranj, Gorenjske turistične 
zveze. Planinskih društev iz Kra
nja bi Ljubljane, svetov za ko
munalne zadeva in drugih. Po
membne napotke za razvoj turiz
ma na tem področju sta dala tudi 
predsednik Planinske zveze Slo
venijo Fedor Košir in tajnik ljud
ske skupščine LRS dr. Miha Po
točnik. 

Sklenili so, da bosta dve komi
siji, ki jih bo imenoval zavod za 
turizem ObLO Kranj izdelali teh
nični in ekonomski program, tako 
da bodo že letos narejeni idejni 
projekti. Razen tega so se tudi 
domenili, da bodo že prihodnje le
to žičnico podaljšali do vrha z 
vmesno postajo pri domu na Kr
vavcu. — R. C. 

slim, da je prav Gorenjska ena 
izmed tistih področij v državi, ki 
ima določene objektivne predno-
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Produktivnosti v naših trgovinah s klasično ureditvijo ne bi mogli povečevati, ne da bi pri tem pri
krajšali potrošnika za kulturno postrežbo. Večjo izkoriščenost prodajnih površin je mogoče doseči le 
z uvajanjem sodobnejše tehnike prodaje in z modernizacijo trgovin 

JOŽE NASTRAN 
predsednik okrajne gospodarske 

zbornice 

sti. Naša proizvodnja ima že več
jo ali manjšo tradicijo in potreb
ne strokovne kadre; razen tega pa 
smo zadnja leta vložili in še vla
gamo v rekonstrukcije težke mili
jone. 

Ena izmed slabosti, k i jo je po
kazala praksa, je tudi ta, da de
lovni kolektivi oziroma samo
upravni organi vse premalo ob
ravnavajo problematiko izvoza. 
Posledice takega stanja so se po
kazale tudi na naših konferencah 
o izvozu, saj smo na teh pomemb
nih posvetih pogrešali predstavni
ke samoupravnih organov. Prav 
povečanje izvoza mora postati naj-
interesantnejša tema razgovorov 
na zasedanjih delavskih svetov 
oz. v kolektivih na splošno. Izvoz 
namreč ni samo 6tvar zunanjetr
govinske bilance oziroma jugoslo
vanskega gospodarstva kot celote, 
kakor nekateri še vedno menijo, 
temveč je to tudi izredno pomemb

no vprašanje za sleherno podjetje, 
če si hoče ustvariti dobre perspek
tive za nadaljnje poslovanje. 
Zato je izvoz najpomembnejša na
loga vseh delovnih kolektivov in 
njihovih samoupravnih organov. 

Omenim naj še to, da smo na 
posvetovanjih ugotovili, da se 
zlasti manjša podjetja tekstilne in 
lesne industrije zelo prizadevajo, 
da bi se vključile v izvoz in da bi 
sorazmerno nizke investicije 
ustvarile velik devizni efekt. Pri 
ostalih podjetjih pa bi bilo treba 
odpraviti nekatere okoliščine, ki 
so skupne večini gospodarskih or
ganizacij. Te okoliščine se nana
šajo predvsem na odpravo med
faznega prometnega davka in na 
obdavčitev finalnih proizvodov. 
Prav tako bi bilo treba i/poslovat i 
hitrejše in enostavnejše bančno in 
carinsko poslovanje (administra
tivno določanje izvoznih dovoljenj 
za nekatere predmete, neusklaje
ni izvozni primi za enake artikle) 
ter sprostiti obratna sredstva za 
podjetja, ki izvažajo. 

Uspešna rešitev navedenih in 
nenavedenih problemov, pravilno 
razumevanje možnosti, ki j ih 
imamo in večja prizadevanja de
lovnih kolektivov in njihovih sa
moupravnih organov so eno iz
med poroštev, da se bo vrednost 
izvoza z Gorenjskega povečala. 

/z posameznih razprav, ki so 
bile pred meseci na raznih pristoj
nih mestih, povzemamo, da se bo 
izvoz v drugem polletju sorazmer
no povečal. Zato nas zanima, kak
šno je trenutno stanje in kakšna i o 
predvidevanja glede letošnje reali
zacije izvoza? 

Položaj glede izvoza se zadnj« 
čase res obrača na bolje. Dinami
ka izvoza se je povečala, toda 
kljub temu smo *e v zaostanku. 
Do konca avgusta smo pr> planu 
realizirali 54,2 odstotka, po pred
videvanjih pa 47,0 odstotka naših 
obveznosti. Po posameznih pano
gah pa so seveda precejšnja 'od
stopanja; Dokaj dobro izpolnjuje
jo plan izvoza lesna industrija, 
črna metalurgija, kovinska indu
strija, elektroindustrija in gumar
ska industrija. Ne bo odveč, če 
omenim, da je na primer NIKO 
Železniki do konca avgusta izvo
zil že 70 odstotkov svojih obvez
nosti. Pri nekaterih lesnoindustrij
skih podjetjih (ELAN Begunje) pa 
je pohvalno to. da. kljub temu da 
težko prodirajo na zunanja trži
šča, glede na ustvarjen* celotni 
dohodek mnogo izvažajo. Prav 
tako pa so tudi nekatera lesnoin
dustrijska podjetja, k' nlan izvoza 
le slabo izpolnjujejo oziroma sploh 
ne izvažajo (LIP Preddvor, K Z 
Srednja vas - Bohinj, Roleta 
Kranj). 

Med panogami, ki slabše izpol
njujejo plan izvoza, pa sta tek
stilna industrija in industrija 
usnja ter obutve. Vendar pa je 
potrebno omeniti, da je Sešir 
Skofja Loka glede na primerjavo 
med izvozom in celotnim dohod
kom le močan izvoznik, in sicer 
najmočnejši v tekstilni industriji. 

Glede celoletne realizacije izvo
za pa so predvidevanja naslednja: 
Gorenjska podjetja, ki proizvajajo 
za izvoz, so na svojih sestankih 

(nadaljevanje na 2. strani) 

Pred mesecem prometne varnosti 

Sodelovanje nas vseh 
Z letošnjim mesecem prometne 

varnosti, k i bo v oktobru in ki 
ima splošno jugoslovanski pomen, 
želimo začeti z akcijo za večjo 
varnost prometa. V to akcijo naj 
bi vključili slehernega državljani 
in izkoristili vse možnosti, ki jih 
imamo za preprečevanje nesreč 
oziroma za prometno vzgojo na
ših Judi. Z željo, da bi ta akcija 
imela čimveč uspeha, je te dni 
zvezni svet za varnost v prometu 
poslal vsem gospodarskim in dru
gim organizacijam ter jugoslovan
skim državljanom priporočilo, naj 
se vključijo v to prometno vzgoj
no akcijo, ker bo namreč le na ta 
način mogoče občutno zmanjšati 
število prometnih nesreč. 

Nedvomno še tako strogi uradni 
ukrepi ne morejo biti popolnoma 
uspešni, če sleherni človek nima 
pravega odnosa do teh vprašanj. 

varnosti okrepil pri naših ljudeh 
občutek odgovornosti za promet
ne nesreče. Delež k prizadevanjem 
za zmanjšanje prometnih nesreč 
bodo doprinesla tudi predavanja 
o prometno vzeojni varnokSti, ki jih 
bodo te dni organizirale občinske 
komisije za prometno varnost in 
vzgojo po naših krajih. Taka pre
davanja je občinska komisija v 
Skof.ji Loki že organizirala, y 
kranjski občini pa bodo v krat
kem, medtem ko jih v preostahn 
občinah prav tako že pripravljajo. 
Na teh predavanjih bodo konkret
no ob-nvnavali probleme, ki so nn 
pojavili zadnje čase na tem poa-
ročju, nadalje vzroke nesreč, stop
nje nevarnosti, tovarištvo na 
eti in druga taka ali poooDna 
vprašanja. Nekoliko kasneje pt» 
bo tudi posebno okrajno TOKmova-
nje iz vz^ojno-prometno varnosti, 
na katerem se bodo pomerili ob-

Zato naj bi prav mesec prometne činski zmagovavcl. - P, 



TE DNI 
PO SVETU 

% PRVA SEJA ALŽIRSKE 
SKUPŠČINE 

Iz obveščenih političnih krogov 
se .je zvedelo, da je bivši pred
sednik začasne alžirske vlade 1'cr-
hat Abas najrcsnejšl kandidat za 
predsednika prve alžirske skup
ščine. Ben Bela pa kandidat za 
prvega predsednika neodvisne A l 
žirije. Oba voditelja sla se pred 
včerajšnjo slovesno sejo skupšči
ne dolgo pogovarjala o njenem 
delu. 

• NORMALIZIRANJE 
V AREGENTINI 

Po večdnevni vojaški in politič
ni krizi v Argentini je predsednik 
Guido začel normalizirati razme
re. Predsednik je izjavil, da nje
gova vlada odslej ne bo več tole-
Tirala nikakršnih vojaških upo
rov. Obljubil je, da bodo izvedli 
Volitve, takoj ko bo to mogoče. 

• SODELOVANJE MED NOR
VEŠKO IN JUGOSLAVIJO 

V okviru drugega zasedanja 
mešane ekonomske komisije «o se 
predstavniki Norveške in naše 
države pogovorili o možnostih za 
poglobitev medsebojnih odnosov. 
Na obeh straneh vlada prepriča
nje, da so precejšnje možnosti za 
izboljšanje trgovi nsikega. in sploh 
gospodarskega sodelovanja. 

• DEMONSTRACIJE 
V ADENU 
Adenskn policija jc napadla 

demonstrante, ki so protestirali 
proti načrtu o priključitvi te ko
lonije k federaciji britanskih po
sesti na jugu Arabskega polotoka. 
Delo na letališču in v pristanišču 
jo zaradi stavke skoraj popolno
ma zamrlo. 

• NEMIRI V JUŽNI RODEZIJI 
Po prepovedi politične stranke 

Zveze afriškega ljudstva se Južni 
Rodeziji ne obeta nič dobrega. -
Južnorodezijski premier Whrte-
head je to stranko prepovedal z 
izgovorom, češ da bo tako prepre
čil nasilje, v resnici pa mu je šlo 
le za to, da bi zatrl čedalje moč
nejše gibanje za svobodo. V Juž
ni Rodeziji so že upoklicali re
zerviste, da bi bili pripravljeni za 
obetajoče se nemire. 

• VELIKA POOBLASTILA 
KENNEDTJU 

Od obeh domov ameriškega 
Kongresa je dobil Kennedy naj
večja pooblastila, ki jih je kdaj 
ikoli dobil ameriški predsednik. -
Domova sta tako odobrila pro 
gram temeljite reforme gospodar
skega sistema države. Namen te 
ga važnega ukrepa je - uresničiti 
daljnosežne gospodarske in poli 
tične cilj* ZDA. 

Ljudje in dogodki • Lludje in dogodki ® Ljudje in dogodki • Ljudje in dogodki • Ljudje in dogodki • LUidie in 

Videti jc, da Argentina ni dežo- Argentini no obetajo ničesar do- Airesa. V teh bojih dveh vojaških 
la, kjer bi »golobje miru« imeli brega. Vodja uporniških enot iz frakcij je bilo seveda tudi precej 
•svoj« zatočišče in prijetno domo- Ca m po de Mayo general Carlos mrtvih in ranjenih (tudi civi l i-
vanje. To nam zsrovorno dokazuje Ongania je povedel svoje enote stov). Pripomniti moramo, da je 
najnovejša polilično-vojaška kri- v upor, ker Je želel »-okrepiti se- preblvavstvo ostalo pri tem po
za, ki se Je končala sicer v zna- dahjo vlado In zagotoviti popolno vsem pasivno In se ni navdušilo 

D e ž e l a k r i z 
menjtj pomiritve, vendar pa vse 
skupaj vzbuja nezaupanje in 
upravičeno bojazen, da jc bila lo 
simo ena izmeti kriz, ki jih po
vzročajo vojaške zarote. Ni dvo
ma, da takšne »generalske bojne 
Igre-«, ki naj tega ali onega voja-
koga poveljnika posadijo na 

udobnejši in višji stolček, ne 
morejo preveč blago vplivati na 
gospodarsko stabilizacijo (znano 
jc — da argentinsko gospodarstvo 
ni v rožnatem položaju) in poli
tično — uravnovešenost. 

Vojaški upor, ki jc izbruhnil 
prejšnji teden, je sedaj že izgubil 
svojo ost. toda zapustil je dokaj 
mučen vtis, da si generali ne be
lijo preveč glav zaradi prelivanja 
krvi, ko gre za osebni prestiž in 
če je ta kri »darovana na oltarju 
generalskega egiozma«. 

Kot kaže, so argentinske voja
ške sile dokaj deljenega mnenja 
in ni enotnih stališč, marveč gre 
za neprestana nasprotovanja, ki 

izvajanje ustave«. Enote letalstva 
so se mu takoj priključile — češ 
da so proti diktaturi - in odpo
vedal« vladi podporo. Predsednik 
Guido, ki naj bi po mnenju upor
nikov zbiral med »diktaturo in 
demokracijo«, jc odbil zahtevo 
upornikov, da bi upokojil gene
rala Labayarlja in generala Loria 
(ikl ju je imenoval - prvega za 
načeln'ka štaba, drugega pa za 
Klavnega poveljnika argentinskih 
sil), nato pa jc skušal s pogajanji 
s predstavniki vojaških frakcij 
preprečiti oborožene spopade, 
vendar najprej ni uspel. Kriza se 
je nadaljevala in še bolj zaostrila. 
Ko je nato prišlo do sporazuma 
med uporniki in predsednikom 
Guidom, je ta ukazal Loriu in 
Labavarlju naj odstopita in pre
nehata z ognjem, vendar ga nista 
poslušala. 

Kriza se je stopnjevala do zelo 
ostrih vojaških spopadov in prišlo 
je celo do bombardiranja Bueno« 

ne za eno ne za drugo stran. To 
nam jasno priča, da argentinske
mu ljudstvu presedajo te krize re
žima (ki samo še slabšajo polo
žaj) in da si želi, da bi se gene
rali spametovali ter opustili »že
ljo po oblasti«. 

Zanimivo je, da se je situacija, 
ko sta generala Labayarl in Lo~ 
rlo začela delati po svoje, v tre
nutku spremenila: skupina gene
rala Ongania je začela razglašati 
zvestobo vladi, medlem ko sta ge
nerala Labayari in Lorio postala 
upornlfka. 

Tako je prišlo do navadne »ge
neralske rokade«. Kljub navidez
ni pomiritvi vse skupaj ne daje 
poroštva, da tej četrti ne bi sle
dila peta politično-vojaška kriza. 

Kot je razvidno, je bil (menda 
zdaj ne bo več) predsednik Guido 
pripravljen zelo popuščati in 
spreminjati strukturo svojih vo
jaških pribočnikov. 

Generala Ongania je predsednik 
Guido imenoval za vršivca dolž
nosti vrhovnega poveljnika ar
gentinske vojske .hkrati pa so za
čeli v vojaki s »čistkami«. Prišlo 
je tudi do sprememb v vladi, kar 
jc posledica sodelovanja med 
predsednikom Guidom in nekda
njim upornim generalom. 

Ob vseh teh politično-vojaSkih 
razprtijah pa raste in sc krepi v 
Argentini nacistično gibanje (zla
sti med mladino). Organizacija 
»Tacura«. (= kopje), ki obstaja že 
od leta 1955, si pridobiva vse več 
pristašev in začenja z močno anti
semitsko propagando. Medtem ko 
Frondizi nI bil naklonjen temu, 

pa predsednik Guido ne nasaro 
tuje, tako da se rasti tega rib. 
nja ne moremo čuditi. Ob stru
jim s svojim »duhovnim 
vom stoji katoliška cerkev 

Vladna sporočia pravijo, da u « 
Argentini zdaj vse mirno rn \ u 
sc javno življenje n o r m i r a . 
Vendar pa so vode v A r - . I l J " 
preveč motne, da bi bil I S 
prepričljiv pogled v globinev? 
deti jc. da je situacija 2 a c a s r - l 

rešena in da jc trenutno notrfSI 
generalska sla po o b l a s t i ™ 
toda ob taki miselnosti kliki*!!! 
trenutno vlada, ni u P a t j 
več z rožicami posuto argontiSn 
pot v prihodnost.- Q K
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Kaj lahko reši zobozdravstveno službo 
iz sedanjih težav 

Dve tretjini prostih 
delovnih mest 

Najbolj pereče je stanje v škofjeloški občini, 
kjer pride en terapevt na 12 tisoč 
prebivavcev 

V SOBOTO 
OSREDNJA 
PROSLAVA 
V zadnji številki našega lista 

smo pomotoma objavili, da bo re-
republiška proslava 20-lctnico pio. 
nirske organizacijo 29. decembra. 
Proslava - združena z odkritjem 
spomenika pionirju revolucionarju 
v LJubljani bo namreč 29. in 30. 
septembra, to je v soboto. 

Iz podatkov, ki so zbrani v po
ročilu o delu zobozdravstvene 
službe v našem okraju v prete
klem letu, so člani sveta za zdrav
stvo OLO na svoji zadnji seji 
lahko razbrali, da so kapacitete 
zobozdravstvenih ambulant za
dostne, da pa je zelo pereče po
manjkanje ustreznih terapevtov 
in tehnikov. Le dobro tretjino de
lovnih mest zasedajo stalni zobo
zdravstveni delavci, ponekod si 
pomagajo s honorarnimi močmi, 
dobršen del razpoložljivih kapaci
tet pa je neizkoriščen. 

Da bi se s temi težavami, ki se 
iz leta v leto močno stopnjujejo, 
lahko učinkovito spoprijeli, so 
člani sveta priporočili okrajne
mu zdravstvenemu centru, naj iz
dela analizo kadrovskih proble
mov. V njej bodo zajeli podatke 
o nezasedeni hdelovnih mestih v 
zobozdravstvenih zavodih, o šte
vilu sedanjih štipendirancev in o 
potrebah po novih štipendijah. -
Obenem pa bo potrebno pridobiti 

večjim razumevanjem reševali 
stanovanjsko jKoblcmatiko zobo
zdravstvenih delavcev, saj zdrav
stveni zavodi trenutno sami nima-
jo možnosti za gradnjo stanovanj. 

V našem okraju deluje sedaj 27 
zobnih ambulant z 51 zobozdrav
stvenimi stoli ali 102 razpoložlji
vimi delovnimi mesti. Stalni tera
pevti zasedajo le 37 delovnih 
mest. vsa ostala mesta so prosta. 
Povprečno pride na onega tera
pevta skoraj 5 tisoč prebivavcev. 
Povprečje je v precejšnji meri 
tako le nekaj manj kot 12 tisoč 
prebivavcev. - M. S. 

Srečanje onstran meje 
Na povabilo športne organizacije »Mario Tosi« iz Trbiža je 

preteklo nedeljo, 23. septembra, tamkaj gostovalo drugo mo
štvo kranjskega »Triglava«. Tekma se je končala neodločeno 
2 :2. Vendar to ni najvažnejše. Pomembnejše je, da Jc to 
malo mestece zelo prijazno sprejelo svoje goste in da jc bilo 
srečanje začetek pogostejših stikov z obeh strani meje. Vsaj 
tako je slutiti, kar pa je tudi zaželeno. 

Trbiž je podoben našemu Trži
ču in Ima približno 7.000 prebi
vavcev. Poleg nekaj industrije in 
rudnika svinca in cinka je treba 
poudariti zlasti močan promet in 
razvito trgovino. To Je seveda po
gojeno z geografsko lego kraja ob 
tromeji med Italijo, Avstrijo in Ju
goslavijo. O tem smo se prepričali 
tudi v nedeljo, čeprav je ob de
lavnikih še vse bolj živahno. Pre
senetilo nas je, da so bile skoro 
vse trgovine odprte. A teh je ve
liko, dosti več kot v Kranju, če
prav Je Kranj po številu prebi
vavcev dosti večji. Se posebno pa 
nas preseneti njihova trgovska iz
najdljivost: skoraj polovico blaga 
je razstavljeno pred vhodom, na 
vratih in izložbah, kar vse pri
vablja kupce in daje celotnemu 
mestecu pestro in živahno podobo. 

Smotrno nalaganje denarja 
Kakšno naj bo novoletno obdarovanje otrok 

Do konca leta nais ločijo še trije 
meseci in bliža se čas, ko bodo v 
gospodarskih organizacijah in, 
ustanovah začeli razmišljati o ob
darovanju otrok za novoletno jel
ko. Tu pa se spet srečujemo s 

občinske ljudske odbore, da bodo problemom, ob katerega zadeva-

Velika in specializirana proizvodnja 
je poroštvo za večji izvoz 

(nadaljevanje s 1. strani) 
Ugotovila in predvidela, da bo 
plan izvoza, k i znaša 11,964.758 do
larjev, realiziran do konca lota v 
višini 13,663.272 dolarjev ali s 
114,1 odstotka. 

In kakšna so predvidevanja glede 
višine izvoza v prihodnjem letu? 

Prav tako, kakor ko določeni 
razlogi, ki so jih iznesli predstav
niki gospodarskih organizacij na 
minulih posvetih o izvozu, terjali 
posamezne popravke glede ocene 
letošnjega izvoza, so na novo ugo
tovljeni faktorji zahtevali neka
tere, spremembe tudi pri planu iz
voza za prihodnje leto. Ta je se
daj postavljen v višini 19,229.849 
dolarjev. Tako bi se tudi udelež
ba Izvoza v celotnem dohodku 
povećala od letošnjih 11 odstotkov 
na 13 odstotkov. Tako bi 6e ne
koliko bolj približali republiškemu 
povprečju, čeprav je bolj ali manj 
nerazumljivo, zakaj smo na Go
renjskem pod republiškim po
vprečjem, čeprav bi dejansko mo
ralo biti ravno obratno. 

So nekaj besed o raz.morju med 
uvozom m izvozom. Za leto 1963 
predvidevamo, da bo znašal uvoz 
reprodukcijskega materiala nekaj 
manj kakor 24 milijonov dolarjev, 
medtem ko znaša po oceni za le
tošnje leto skoraj 21 milijonov 
dolarjev. Letos bi z izvozom po
krili približno 69 odstotkov uvoza, 
medtem ko bi bilo to razmerje v 
letu 1963 ugodnejše, saj bi se ta 
številka povzpela na 83 odstotkov. 

Glede same strukture izvoza pa 
bi pripomnil, naj podjetje proiz

vaja oziroma povečuje proizvod
njo še zlasti onih artiklov, ki bodo 
na zunanjem trgu lahko dobili 
odjemavca. Zato pa bo potrebna 
temeljita analiza tržišča. Ne
dvomno pa v splošnem velja, da 
je samo velika in specializirana 
proizvodnja poroštvo za večji iz
voz oziroma za večjo konkurenčno 
sposobnost. Prav tako je potrebna 
tudi regionalna usmeritev izvoza. 

Trenutno odpade na konvertibilna 
področja približno dve tretjini na
šega izvoza in le ena tretjina na 
klirinška področja. 

In za konec sicer stara, a ven
dar izredno pomembna ugotovitev, 
na katero delovni kolektivi ne bi 
smeli pozabiti niti za trenutek; 
namreč — da imamo samo dvoje 
poti, ali da izvažamo ali pa da 
smo obsojeni na nazadovanje. 

Zmanjšana vloga posrednika 
(nadaljevanje s 1. sirani) 

gočeno, da zbirajo .sredstva za na
daljnji razvoj. 

Iz statističnih podatkov je' raz
vidno, da je bilo v prvem polletju 
letos investirano v trgovske ob
jekte okoli 163 milijonov dinarjev. 
To je 6icer v skladu .s perspektiv
nim programom razvoja trgovine 
za razdobje do leta 1965, ki pred
videva, naj bi znašale naložbe v 
trgovino v letu 1962 310 milijonov 
dinarjev. Vendar je bilo predvi
denih še več gradenj, ki se do 
sedaj še niso začele. Tako je bila 
v programu za letos gradnja pa
viljona za prodajo živil v Ratečah, 
gradnja paviljona za prodajo po
hištva na Jesenicah, gradnja ben
cinske črpalke v Kranjski gori, 
gradnja paviljona za prodajo živil 
v Stari Fužini in preureditev tr
govine z železnino in električnim 
materialom na Jesenicah. Ta dela 
so izostala, ker občinski ljudski 
odbori niso zagotovili potrebnih 
predvidenih sredstev. 

Trgovina v letošnjih prvih šestih 
mesecih v povprečju ni zviševala 
osebnih prejemkov. Povprečni 
osebni dohodek je le za nekaj sto 
dinarjev večji kot v prvem pol
letju lani. Sredstva za osebne do
hodke so se res povečala za več 
kot za četrtino, vendar predvsem 
na račun povišanja števila zapo
slenih, v trgovini na drobno od 
1440 na 1631, v trgovini na debelo 
pa od 527 na 581. To povišanje je 
posledica prehoda od 3-letne učne 
dobe za vajenca na 2-letno učno 
dobo in tudi zmanjšane fluktuaci
je trgovskih delavcev. Vrednostni 
promet na enega zaposlenega je 
ostal v trgovini na drobno isti kot 
lani, v trgovini na debelo pa se je 
znižal. Kljub povečanju števila 
zaposlenih pa je produktivnost v 
trgovini še vedno zelo visoka ali 
celo previsoka, saj mnogokje mo
čan promet onemogoča hitro in 
kulturno postrežbo. — M . S. 

mo že vrsto let. Gre namreč za 
smotrno obdarovanje otrok, ki naj 
bi prinašalo čimvečjo korist. 

Kako je bilo v minulih letih? 
Zveza prijateljev mladine in ne
katere družbene organizacije so 
obdarovanje v okviru kolektivov 
grajale. Prišlo je tudi do sestan
kov občinskih organizacij SZDL 
in zastopnikov podjetij, kjer naj 
bi uredili to vprašanje. Kljub te
mu je vse ostalo po starem. 6aj 
sc se bolj ali manj povsod krče
vito oklepali starih oblik obdaro
vanja. Otroci so za novoletno jel
ko dobivali vrečico s pecivom, 
bonboni, pomarančami in morebi
ti tekstilne ostanke. Takšno ob
darovanje pa zahteva precejšnja 
sredstva. /.In st i v večjih podjetjih. 
Le tista podjetja, ki imajo patro
nat nad učnimi zavodi, so svojim 
varovancem navadno namenila 
določeno vsoto denarja ali šport
ne rekvizite. 

In kako bodo v podjetjih in 
ustanovah letos obdarovali otro
ke? To vprašanje je pred dnevi 
načel tudi občinski odbor Društva 
prijateljev mladine Kranj. Zavze
ma se za tako obliko obdarova
nja, ki bi bila predvsem smotrna. 

Pogosto tarnamo, češ da so, 
otroška igrišča v posameznih sta
novanjskih skupnostih neurejena 
ali pa jih sploh ni. Za ureditev 
športnega igrišča na Zlatem polju 
J« /manjkalo denarja, šolam pri
manjkujejo športni rekviziti, de
lavnice za tehnični pouk so po
manjkljivo opremljene itd. Takš
nih potreb ne manjka, zato bi bi
lo edino pravilno, če bi podjetja 
namesto internega obdarovanja 
poklonila denar namenom s traj
nejšo vrednostjo. Sredstva naj bi 
se zbirala na posebnem skladu -
morda v okviru občinskega odbo
ra DPM — poseben odbor pa bi 
jih nato razporejal glede na po
trebe posameznih stanovanjskih 
skupnosti, učnih zavodov itd. 

Ker problem novoletnega obda
rovanja ni pereč samo v kranjski 
občini, ne bi bilo napak, če bi 
se o tem pogovorili tudi v osta-

I lih občinah. - S. S. 

Nadvse močan je tamkaj tudi 
promet. Zlasti na cesti skozi Rož
no dolino v Avstrijo. Eden izmed 
prijaznih gostiteljev nas je z av
tomobilom peljal do bloka av
strijske meje, k i je samo 8 km 
oddaljen od Trbiža. Ob delavni
kih, kot je pravil ta, je ha tej 
cesti vsako prehitevanje nemogo
če, zakaj vozila se pomikajo na
prej v nepregledni koloni. V glav
nem so to težki tovornjaki; avto-
ci6terne s prikolicami. 

Zelo nas je presenetilo gosto
ljubje ne le gostiteljev in šport
nikov, marveč mesta kot celote. 
Na primer pri publiki ob nogo
metni tekmi skoraj ni moč govo
riti o »navijačih«, kot smo marsi
kje navajeni. Prav tako so plo
skali in vzklikali našim igravcem, 
kadar so pokazali dobro igro, kot 
svojim domačim. Zlasti so gledav-
ci nekajkrat pozdravili lepe pa
rade našega vratarja. Vse to je 
dokazovalo objektivnost in nepri
stranost tamkajšnje publike. Prav 
ta objektivnost pa jc menda v 
tem kraju značilna tudi za vse 
ostalo življenje. Menda je 1o po
sledica, da tamkaj živijo ljudje 
treh narodnosti, da sc pri njih 
vsak dan ustavlja na tisočo ljudi 
in različnih dežel, narodnosti In 
političnih pripadnosti itd. Zato -
kot pravijo - tudi politične gru
pacije niso skrajno ekstrem is uč
ne, marveč pri vseh važnejših 
problemih svojega mesteca naj

dejo skupni jezik i n r*~a 
sodelovanje. n* t*ebaj» 
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Priprave na občinsko konferenco LMS v Kraniu 

no škodo kmetom ' i . 

r**ve$eljiYfc 

Letos o aktualnih problemih 
Občinski komite LMS v Kranju 

se že dalj časa temeljito pdipdav-
lja na občinsko konferenco, ki bo 
11. novembra V Kranju. - Razen 
komiteja se na konferenco pri
pravljajo tudi aktivi posameznih 
šol, tovarn in pa aktivi LMS V 
okoliških vaseh. Kaže. da so pri
pravo dovolj obsežne, kar jc hkra
ti tudi jamstvo za uspešno kon
ferenco. Pa tudi sicer je bilo le-

Struktura povprečnih 
osebnih dohodkov 

Med številnimi podatki, k! (ka
žejo gibanja povprečnih osebnih 
dohodkov v določenem obdobju, 
je nedvomno zanimiva tudi struk
tura povprečnih osebnih dohodkov 
glede na njihovo višino. Ti podat
ki so zanimivi Se tembolj, če jih 
primerjamo I ustreznimi številka
mi iz preteklih obdobij. Statistika 
za gospodarstvo v kranjski občini 
pove, da je v letošnjem prvom 
polletju prejemalo do 20 tisoč din 
povprečnih osebnih dohodkov 8.9 
odstotka zaposlenih (lani 16,3 od
stotka), od 20 tisoč do 40 tisoč din 
60,9 odstotka (lani 58,9), od 40 do 
80 tisoč 27,2 odstotka (lani 21,6 
odstotka) in nad 80 tisoč dinarjev 
tri odstotke zaposlenih (lani 3,2 
odstotka). 

Od deaet tisoč do 15 tisoč dinar
jev prejema v industriji še 0,9 od
stotka zaposlenih, v gradbeništvu 
1,3 odstoKka, v kmetijstvu 1,1 od
stotka, v prometu 0,3 odstotka; v 
celotnem gospodarstvu torej 1,2 

odstotka zaposlenih. - F. 
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mnogo bolj » b i l o ^ 1 

Poudar ja l * £ J P 
probleme, torej stvari v

 e t o l f 

stavljajo oviro za nenwL ^ 
Ljudske mladine S k r S d f l l 0 

odnose v organizaciji B . i . ^ 
vsem bo govora o vW< P r r t " 
delavskem samoupravi« a d i h v 

dslovnih odnosih, o v i o K r ^ 1 

v družbenem upravl ja j m l a d i " : 

vlogi mladine 

t 
tu je mladina žela najveći* 
he. Njen vpliv na vasi ^ ^ E T 
raste. Mladina 

bavnem življenju na šolah " 
nah, predvsem pa na tovar-

Mladina spoznava iđ«3L^ 
jI nud! ta o r g a n i r ^ * 1 ^ 

njen trud v » a . ' - i , . * 
ma povrniti. - T. P. ^ a *** 

ki jih 
zato skuša 

KOROŠKI 
PROSVETNI 
DELAVCI NA OBISKI 
Preteklo soboto so p^jj, m 

obisk k jeseniškim prosvetnim de
lavcem učitelji in profesorji U 
slovenskih šol na Koroškem. V ne
deljo so organizirali dan prosvrt-
nib delavcev v Gozd-Martuljku. 



konstrukcija v tovarni Sava 

V prvi fazi 1 milijarda 
Okrepljena proizvodnja tehničnega blaga bo zvišala letni 
bruto p r o d u k t za več kot 2 milijardi dinarjev 

Zamisel o rekonstrukciji tovar-
* fomijevih izdelkov Sava v 
fcasju ni nova. D o prvih pobud 
i razmišljanj je p r i š l o ž e pred 
•̂i. lini pa je stvar k o n č n o do-

*tU Vodstvo podjetja je uvi-
da proizvodni p r o c e s z za-

**NJtu strojnim parkom i n utes-
tiesnoi delovnimi prostori kmalu 

ne bo kos zahtevam in potrebam 
tržišča. Toliko bolj, ker je v ne-
Ecatcrih drugih krajih države zra
slo nekaj istorodnih proizvodnih 
organizacij, ki delujejo pri nepri
merno ugodnejših pogojih. Kljub 
vsem prednostim, ki jih imajo ta 
podjetja, pa beleži tovarna Sava 
trenutno najboljše proizvodne re
zultate. Vsililo se je vprašanje, 
doklej bo delovni kolektiv vzdr
žal v tej neenaki tekmi z drugi
mi podjetji. Edini izhod iz stiske 
bi torej bila rekonstrukcija. Iz
računi pa so privedli do visokih 

K R A K J S 

G L A S 
števiBk. Celotna rekonstrukcija bi 
veljala 3,8 milijarde dinarjev. Od 
tega 'bo delovni kolektiv podjet
je prispeval 1 milijardo lastnih 
sredstev. Približno toliko bo nam
reč veljala prva faza rekonstruk
cije v obratu II na Gašteju v 
Kranju. To je odobril tudi de
lavski svet podjetja na svoji seji. 

Kaj predvideva načrt rekon
strukcije v tej fazi? Postaviti na
meravajo novo halo za proizvod
njo tehničnega blaga. Objekt bo 
po predračunih veljal 441,3 mili
jona, strojna oprema pa okrog 
290 milijonov dinarjev. Z gradnjo 
so začeli že poleti, objekt pa bo 
dograjen prihodnjo pomlad. Teže 
pa bo z nabavo strojne opreme, 
ki bo prispela iz Poljske in Mad
žarske. Ker računajo na dokaj 

V kranjskem Tekstilindusu ugo
tavljajo, da so v prvem polletju 
po planski dinamiki planirani f i 
zični obseg proizvodnje sicer do
segli, niso pa dosegli infernega 
plana. I'o lastnih podatkih so 
namreč v Tekstilindusu polletni 
plan dosegli le s 94,4 odstotka; iz
pad sc je pojavljal v vseh vrstah 
proizvodnje, izjema je le proiz
vodnja vate in pare. In kaj je bo-

Modelarska šola v Kranju 

S R E Č A N J E 
NA S T O R Ž I Č U 
V nedeljo, 22. s ep tembra , je bilo 

* laliiču pod S t o r ž i e e m prija-
*Jsko srečanje med p l a n i n c i PD 

Koočar« i z Zagreba in 
"•frJdmi planinci . P o slovesno-

na Kaliiču so se? p l a n i n c i od-
^ l i na skupen i z l e t n a vrh 

**i»Je je i m e l o namen — 
Stifcti planince K r a n j a i n Za-

zato eo p r e d s t a v n i k i obeh 
*"H»V sklenili, d a b o d o eodelo-
"Mje še bolj p o g l o b i l i z raznimi 
tfJami dela. P r i h o d n j e l e to bodo 
nnjski planinci o b i s k a l i planin
ce postojanke z a g r e b š k i h planin-
m, - C. 

DOM 
Š O L S K E M L A D I N E 
IMA T E Ž A V E 
P̂ ed nedavnim j e i m e l svet 

•saovanjske skupnost i Vodovodni 
*ip redno sejo, n a k a t e r i so ob-
8*0«vali f inančna p o r o č i l a zavo-
tor in servisov v p r v e m polletju 

ki delujejo na t e m območju. 
SjotoviJi so, da j e f i n a n č n o poslo-
1*3je gospodarskega s e rv i s a do-
bj ogodno i n da je t a v minulem 
/»>tju dobro gospoda r i l . Po do-
toiaijem uspehu ugotav l ja jo , da 
j* servis dobil v stanovanjski 
•arpoosti tisto mesto, k i s o mu ga 
* ustanovitvi n a m e n i l i . 
Razen DID ~ K e k e c « p a ima te-

fcr.e tudi dom š o l s k e mladine. 
W>tno poslovanje j e zak l juč i l z 
tfksj izgube, med d r u g i m . zaradi 
ttsasečne mrtve sezone v šolskih 
pttnicah. Težave i m a t u d i s tem, 
te mu vrtci p l a č u j e j o hrano za 
jr*ekl; mesec, i n za to , k e r mora 
jhfevati celotno n a j e m n i n o za 
pMtore, medtem k o d r u g i m vrt-
(M, ki imajo pros tore v S L P , to 
it potrebno. Ce se s t a n j e ne bo 
tešilo, bodo m o r a l i z v i š a t i ceno 
mL, kar pa ni z a ž e l e n o . Zato je 
Mt sklenil, da je t r e b a poiskati 

možnosti, d a se f i n a n č n e te-
a»e premosti — a l i z enkratno 
Sančno podporo p r i s t o j n i h orga-
t* ah pa z najet jem poso j i l a , da 
* uitanova l ahko j e s e n i kupila 
ytfrebno ozimnico. 
Govorili so tudi o u r e d i t v i oko-

ttt vrtca Kekec. S k l e n i l i so, da 
stdo poslopje p r i m e r n o ogradili 
g uredili vrt. Razen t ega s o skle-
t&, da bodo nekaj s r e d s t e v vlo-
tfi za ureditev o k o l i c e n a neka-
t*ib drugih k r a j i h v območju 
topnosti. - R. 

RAZLIKE 
PRI P R O D A J I M E S A 
5e samo v mesn i cah v Kranju, 

terveč tudi v d r u g i h k r a j i h naj-
*»irat nI v navadi , d a b i označe
ni meso glede na n j e g o v o kvali-
¥j>. Znano je n a m r e č , d a prod a-
jijomeso I. i n I I . k v a l i t e t e in da 
f nemalokrat r a z l i k a v cen i pri 
H tudi za 50 d in . C e z a h t e v a po-
Mbrik lepo meso, se na jvečk ra t 
0Š, da dobi r a z e n l e p e g a , vsaj 
I* košček mesa s l a b š e kval i te to s 
^amilom, da ž i v i n a n i m a samo 
fctVfft mesa. V p r a š a n j e pa je, 
jjktf se v takem p r i m e r u vedno 
^računava cena I. k v a l i t e t e . Za-
|aj je uradno d o l o č e n a dvojna 
psi, če Je mesnice n e upoš t eva 
te Kako naj p o t r o š n i k v e , ali je 
\ftt\ meso I. a l i I I . kva l i t e t e , če 
k ti vidno o z n a č e n o ? 
Jn se tole: names to d a b i pro-
ĵavci mesa v p r a š a l i p o t r o š n i k a , 

M Mi meso p r v e a l i d r u g e kva-
pete, največkrat v p r a š a j o , ali 
k% Meso m kos tmi a l i b r e z njih. 
f/r mnogi mis l i jo , d a je meso 
pit kosti za nekaj d i n a r j e v ce-
ftfle, niso redki p r i m e r i , ko ga 
jflimjo brez kos t i . T o d a p r i tem 
i* 7«do, da kos t i z a r a č r u n a j o v 
f$Afm primeru, č e j i h pot rošnik 
izame ali ne. V s i l j u j e s e vpraša-
if, komu taka p r o d a j a bo l j ko-
Mi - potrošniku a l i prodajavcu. 

R C 
SE ENA 
ZLATA P O R O K A 
Krnilo soboto j e b i l a n a ob-

/•vfctm ljudskem o d b o r u v Kra
nju spet m a n j š a s lovesnos t — 
i t* poroka Janeza S l a v c a , sta-
0 19 let, i n n j egove ž iv l jen j ske 
SfSflk« Ele, k i j e dopolnila 
k kto Jubilanta p r e b i v a t a v V soboto zjutraj so pričeli na 
inievem v K r a n j u kranjski železniški postaji s po-
fAupnem ž i v l j e n j u s o s e jima Pravili 4. tira. To popravilo je na

peli trije o t roci — s i n Ivo je rekoval vedno gostejši železniški 
f. junija 1944 l e ta p a d e l k o t par- promet, posebej p a še težke diesel 
m in Je b i l k a s n e j e p rog lašen lokomotive. Dosedanje tire bodo 
»narodnega ^rferoja. 

okviru lastnih sredstev, bo moral 
delovni kolektiv napeti vse sile, 
da načrt tudi uresniči. V korist 
rekonstrukcije so bo moral tudi 
marsičemu odreči ,med drugim 
tudi gradnji stanovanj. Sredstva 
na skladih namreč ne zadoščajo 
potrebam; položaj pa je postal 
toliko bolj zamotan, ker so se z 
letošnjim povišanjem stopnje pro
metnega davka pri proizvodnji 
pnevmatik od 18 na 21 odstotkov 
zvišali tudi poslovni stroški. To 
povišanje pa bo seveda vplivalo 
na znižanje sredstev, ki se steka
jo na skladih za investicije. Da 
pa bo rekonstrukcija potekala 
brez posebnih zastojev, si bo to
varna Sava pomagala s kreditom 
v višini 100 milijonov dinarjev. 

Ta delna rekonstrukcija se bo 
seveda močno odražala pri uspe
hu podjetja. Letni bruto produkt 
se bo pri neznatnem povečanju 
delavcev zvišal od dosedanjih 9 
milijard na 11,4 milijarde dinar
jev. - S. S. 

V nedeljo, 23. septembra, so v Podbllcl slavno razvili prapor organizacije Zveze borcev NOB. Poleg 
velikega Števila preblvavstva lz Nemilj, Podblice, Jamnlka In okoliških naselij se je te slovesnosti ude
ležil tudi predsednik OO SZDL Martin Košir, predsednik ObO ZB Vinko Kepic, direktor tovarne 
Tekstilindus Rudi Polak In drugI. 
V imenu domačinov oziroma borcev je govoril Matevž Kordež. Zahvalil se je delovnemu kolektivu 
Tckstllindusa, ki je gmotno podprl to akcijo. Zatem pa je govoril o sodelovanju in žrtvah preblvavstva 
tega območja, ki je dalo za svobodo 25 življenj. 
V programu je sodelovala godba na pihala iz Kranja in pevski zbor DPD Svoboda iz Stražišča. 
Na sliki: Franc Likozar, predsednik organizacije Z B v Tekstilindusu, razvija prapor. 

Pred III. pionirskimi igrami v jeseniški občini 

Načrtne in temeljite priprave 
ke na Jesenicah jc v zadnjih le 
tih prav gotovo opravičila svoj 
obstoj in dokazala, da pravilno 

j pojmuje naloge splošne tehnične 
dolge dobavne roke, bo proizvod- I vzgoje mladine. Tej nadvse de-
nja v novi hali stekla v letu 1964. f lovni komisiji občinskega odbora 

Ker gre za rekonstrukcijo v Ljudske tehnike jc uspelo v krat-

Komisija ze tehnično vzgojo pri • kem času s šolskimi odbori in in- I gotovo okvire posameznih šol, na-
občinskem odboru Ljudske tehni-1 struktorji ustvariti ustrezne pogo- selij, krajev in občine. Nekateri 

je za množično iri kvalitetno teh- mladi radioamaterji in fotoama-
nično vzgojo mladine v jeseniški 
občini. 

Uspehi, ki BO jih šolski krožki 
Ljudske tehnike dosegli na tek
movanjih, razstavah in priredit
vah v zadnjih letih, presegajo prav 

Kritična točka: 
dopolnilna strojna oprema 

trovalo izpadu proizvodnje? V 
podjetju menijo, da so temu krive 
objektivne težave — predvsem pa 
zakasnela dobava prejnih strojev. 
Drug problem pa so mikalniki, ki 
bi j ih podjetje uvozilo 26. toda ne 
dobi potrebnega uvoznega dovo
ljenja. V zvezi s tem nastaja ve
lika materialna škoda. Ce obrav
navamo samo izvoz, potem kaj 
lahko ugotovimo, da nastajajo te-

Modelarska šola v Kranju je 
novost, ki bo prav gotovo dobro
došla mladini naše občine. Pobu
do za tako šolo je dala Letalska 
zveza Jugoslavije, medtem ko sta 
jo kot prva v naši državi reali
zirala občinski ljudski odbor v 
Kranju in letalska zveza Slove
nije ob močni podpori aerokluba 
»Stane Žagar« Kranj. Šola ima 
izredno moderno, tehnično popol
no in lično opremljeno delavnico 
v osnovni šoli »stane. Žagar« na 
Planini. 

Gotovo marsikomu ni jasno, 
kakšen je pomen tega novo usta
novljenega zavoda, zato smo po
vprašali sekretarja aerokluba 
»Stane Žagar« Kranj Franca Pri
možiča, ki je eden najzaslužnejših 
pobudnikov za to šolo, kakšen je 
njen namen. 

»Njen glavni namen je zaposlo
vanje mladine v prostem času. 
Učenci bodo tudi pod strokovnim 
nadzorstvom izdelovali letalske 
leteče modele in si s tem prido
bili ročno spretnost, smisel za teh
niko in estetiko, skratka — prido
bili si bodo lastnosti, ki jim bodo 
v življenju koristile, mogoče pa 
celo pomagale pri izbiri poklica.« 

Res, delavnica modelarske šole 
gotovo sodi med najpopolnejše v 

naši občini. Ze sam pogled vanjo 
vzbuja zaupanje v uspeh in za
dovoljstvo mladine, k i bo koristi
la dobrine te šole za borih 800 din 
na leto. Razen materiala za izde
lavo modelov bodo učenci imeli 
na razpolago tudi bogato knjižni
co s sodobnimi deli letalske teh
nične in utopične literature ter 
diaprojektor s pestro kolekcijo 
filmov. Tako bodo učenci dobili 
tudi splošen pogled v padavstvo, 
jadravstvo, motorno pilotažo in 
astronavtiko. Seznanili se bodo z 
osnovnimi zakoni aerodinamike in 
meteorologije. Vsa ta dejavnost 
pa bo v mladini vzbudila pravilen 
odnos do dela in ljubezen do le
talstva. 

Pouk modelarske šole bo dva
krat po tri ure tedensko v do
poldanskem in popoldanskem Č E S U 

zave pri izvozu predvsem zato, 
ker podjetje ne izdeluje tiste 
vrste in kvalitete tkanin, ki jih 
na tujih tržiščih najbolj iščejo in 
ki so sorazmerno tudi dobro pla
čane. Za izdelovanje takega blaga 
pa so potrebni ustrezni stroji ozi
roma dopolnilna strojna oprema, 
med njimi tudi 26 mlkalnikov. Za 
te mikalnike bi podjetje potrebo
valo 130 tisoč dolarjev. Z nabavo 
dopolnilne opreme in mikalnikov 
bi lahko podjetje ustvarilo 160.000 
dolarjev letnega deviznega efek
ta, sama investicija pa bi se rea
lizirala v osmih mesecih. Za sam 
izvoz pa v Tekstilindusu tudi me
nijo, da bi ga lahko povečali, zlasti 
pa lažje realizirali, če bi imeli na 
razpolago devizna sredstva za več
je zaloge barv, ker bi tako lahko 
s pravočasno izdelavo vzorcev hi
treje nastopali pri ponudbah. 

Z uspehi gospodarjenja v prvem 
polletju v Tekstilindusu niso naj
bolj zadovoljni. Slabši rezultati pa 
so posledica objektivnih težav, ki 
smo jih že navedli. Razen tega pa 
je bila zaradi nestabilnosti doma
čega trga zelo težavna tudi pro
daja, zato so sc zalojrc precej po
večale. Narasle so zaloge tako go
tovih Izdelkov kakor tudi nedo
končane proizvodnje, ker podjetje 
zaradi prevelikega rizika dela svoje 
proizvodnje ni finaliztralo. Hkrati 
pa je b'!a ?P!O kritična tud 

mladi radioamaterji in fotoama-
terji, mladi letavski in brodarski 
modelarji ter člani pionirskih pro
metnih krožkov odločno in uspeš
no segajo po lovorikah v o k r a j - ^ ^ j e t j r a z p o l a g a t i z najmanj 
nem, republiškem in državnem ^STZ^* „ . . ^ „ T ______ J 

merilu 

R I B N I K E X P O R T 
S E BO PRIKLJUČIL 
Zaradi določenih obveznosti pri 

prometu blaga s tujino je prišlo 
trgovsko podjetje »Ribnik-cxport« 
na Jesenicah v položaj, da ne mo
re več obstajati kot samostojno 
podjetje. 

Z uredbo o minimumu sredstev, 
s katerimi mora razpolagati go
spodarska organizacija za oprav
ljanje zunanjetrgovinskih poslov 
je namreč določeno, da bi morala 

Tehnični pouk je v jeseniški ob
čini pravilno usmerjen, na nižje 
in višje organiziranih šolah, prav 
tako pa tudi na strokovnih šolah, 
gimnaziji in tudi v otroških vrt
cih in vzgojnih ustanovah. Razum
ljivo je, da na vseh šolah še niso 
ustvarjeni najboljši pogoji za 
uspešno delo vseh krožkov LT. 
Namreč povsod občutno primanj
kuje prostorov. Primerne delavni
ce in temnice imajo le nao snov
nih šolah »Tone Cufar«, »Preži-

J E S E N I Š K I 

KOVINAR 
hov Voranc« in v železarskem izo
braževalnem centru, mnogo teže 
pa je to na osnovni šoli na Ko
roški Beli, kjer ustrezne prostore 
uporabljajo v druge namene. V 
Žirovnici se je delo v tem pogle
du z novim šolskim letom občut
no obrnilo na bolje. 

Vsi šolski krožki ljudske teh
nike v jeseniški občini so z no
vim šolskim letom že začeli z na
črtnimi pripravami za tekmovanja 
in prereditve, k i bodo prihodnje 
leto v okviru III. pionirskih jugo
slovanskih iger pod naslovom 
»Tehniko mladini in pionirjem«. 
Ker so priprave pravočasne, na
črtne in temeljite, smo prepričani, 
da bodo v jeseniški občini s tem 
uspeli in pravilno ter pravočasno 
usmerili mladino v ustrezne in 
potrebne tehnične poklice. — 2. 

S P E T P R V A K I 
Kot smo že poročali v ponedelj

kovi številki, je bil v nedeljo za
ključen na Jesenicah dTugl del 
gorenjskega prvenstva v keglja 

, bava re^redukcijskepa materiala, nju. Poročilo dopolnjujemo z re-
- odvisno pač od prostega časa i Ti problemi so sc nanašali tako zultati Jesenic in Triglava, in si-
učencev Sprva bodo učenci izde- na slabo kvaliteto bombaža kakor , cer so podrli Jeseničani 6459 keg-
lovali enostavne modele, sčasoma tudi na nakup uvoženega repro- ;ljev, Kranjčani pa 6392 kegljev, 
pa vedno zahtevnejše. Pouk v m o- dukcijskega materiala. Tekst ilin- I Skupaj podrtih kegljev je bilo za 

'diw je namreč dobil odobrenih le Jesenice 11.454 in za Triglav 11 
'tisoč 195. S tem so postali Jese 

delarski šoli bo obsegal več sto
penj, zadnja obsega celo radijsko 
vodenje modelov in osnove raket
ne tehnike. Skratka, pouk bo do
volj pester, da bo mladini nudil 
obilo zabave, ki bo neprisiljeno 
povezana s koristnim delom in 
usposabljanjem mladine. -

toliko deviznih sredstev, da lahko 
z njimi krije uvoz reprodukcij
skega materiala do 48 odstotkov 
lanskoletne potrošnje, čeprav sej 
letos obseg proizvodnje povečuje. 

P. 

30,000.000 dinarjev poslovnega 
sklada. Omenjeno podjetje pa te
ga nima. Zato je dano priporočilo, 
naj bi bilo v Sloveniji samo eno 
podjetje za izvoz rib, žab, polžev 
ih rakov. 

Na podlagi tega je delavski svet 
podjetja »Ribnik-export« sprejel 
6klep, da se priključi podjetju 
»Ribarstvo« Ljubljana s 30. sep
tembrom letos. O tem bo sklepal 
še občinski ljudski odbor Jesenice. 

»REMONT » 
U K I N J E N 
Obrtno podjetje' »Remont« v 

Kranjski gori je bilo ustanovljeno 
leta 1952. To podjetje je opravlja
lo predvsem gradbene usluge. La
ni je imelo 3 zaposlene delavce. 

Ker je bil upravnik podjetja 
upokojen, sta kolektiv zapustila 
še ostala dva člana. 

Svet za industrijo in obrt pri 
občinskem ljudskem odboru na 
Jesenicah je že sprejel sklep o l i 
kvidaciji podjetja in predlagal 
obema zboroma ObLO, da bi ga 
ukinili. — M . Z. 

AFRIŠKI 
ŠTUDENTJE 
BODO O B I S K A L I 
J E S E N I C E 
Jutri bo prispela na Jesenice 

skupina afriških študentov, k i štu
dirajo pri nas in se zanimajo 
predvsem za kulturno-prosvetno 
dejavnost v okviru društev. V 
gledališču »Tone Cufar« bodo pri
sostvovali igralni vaji, nato pa bo 
sledil razgovor z upravnikom gle
dališča Bojanom Cebuljem. Zve
čer bodo priredili za goste v kul
turnem domu na Hrušici kulturni 
večer. Program bodo izvajali an
sambel narodnih plesov Svobode 
Jesenice, pevski zbor Svobode 
Hrušica in pevci solisti. Na Jese
nicah kot na Hrušici je že pre
cejšnje zanimanje za prihod afri
ških študentov, ki si bodo ogledali 
tudi Železarno Jesenice in druge 

ničani ponovno prvaki Gorenjske, zanimivosti. - P. U . 

zamenjali z novimi, močnejšimi. 
Vse delo na progi opravlja stroj, 
imenovan matisa za izkopavanje, 
k i delo zelb olajša pa tudi pospe
ši, saj je njegova zmogljivost 
200 m na dan. Tudi glede ekono
mičnosti ima stroj veliko pred

nost. Njegova dnevna poraba zna
ša le 150.000 din, medtem ko bi 
brez stroja za isto delo trošili 
okrog 700.000 din. Po končanem 
popravilu 4. tira bodo z deli na
daljevali na 5. tiru. — T. S. 

Zunanje trgovinsko 
podjetje 

„Slovenija - Živinopromet" 
Ljubljana 

kupuje in izvaža konje, 
govedo, divjačino, meso vseh vrst, 
jajca in seno 



PRIJETNQ 
SREČANJE 
Člani TVD Partizan Križe so sc 

z nedeljskega enodnevnega gosto
vanja v St. Janžu na Koroškem 
vrnili z najlepšimi vtisi, čeprav 
so v športnih srečanjih doživeli 

l l S / I Š h l 

VESTNIK 
minimalne poraze. Šahisti so proti 
ekipi iz Sveč klonili z rezultatom 
4,5 : 3,5, namiznoteniški igravci 
pa 60 v St. Janžu izgubili dvoboj 

K 5 : 4. Tamkajšnji domačini pa 
so nadvse prisrčno sprejeli nastop 
križkih orodnih telovadcev, k i «0 
ga imeli ti v odmoru med popol
danskima nogometnima tekmama. 
Posebno doživetje« za domačine in 
tudi goste je bil večerni kulturni 
spored, na katerem KO razen do
mačinov sodelovali tudi gostje iz 
Tržiča (citraški Ahačičev trio). -
Po dosedanjih dogovorih je pri
čakovati, da bodo iz St. Janžu ~ 
kot tudi šahisti iz Sveč - še letos 
vrnili obisk. - F. 

Nekaj o delu pravne posvetovalnice 

Zastopnik 
delavskih pravic 

Doslej jc v Škofji Loki delova
la pravna posvetovalnica nižjega 
tipa. letos pa bodo njeno delo 
skušali razširiti, tako da bo nje
na organizacija višje stopnje Ta-

Mesasko poldjetje iz Radovljice s posebnimi kamioni prevaža živino za zakol, ki jo odkupi pri kme
tih. Takole so minuli teden zbirali bike in krave v Sovodju v Poljanski dolini, ki so jih potem odpeljali 
v klavnico 

Pred redno letno koferenco ObK Z K S Tržič 

Dobro sodelovanje je rodilo uspehe 
Za jutri, 27. septembra, je skli

cana redna konferenca ObK ZKS 
Tržič. Pričakovati je, da bo to
kratna konferenca živahnejša od 
vseh prejšnjih že zaradi številnih 
nadvse pomembnih dogodkov ta
ko v svetu kol tudi doma. 

Zadnjo podobno konferenco so 
imeli tržiški komunisti že pred 
dobrim letom (19, maja lani), za
to bodo morali jutri svoje dose
danje delo v zadnjem obdobju 
temeljito analizirati. Ze pred ugo
tovitvami, ki naj bi jih dala kon
ferenca. p a lahko zapišemo, da so 
elani ZK z območja tržiško obči
ne pred dobrim letom sprejete 
naloge opravili z uspehom. Brž
kone pa je takšen zaključek po
sledica nadvse dobrega sodelova
nja med občinskim komitejem in 
osnovnimi organizacijami, ki jih 
30 na območju občine 30. 

V preteklem letu se j c nadvse 
dobro izkazala praksa, da so po 
trije ali štirje člani občinskega 

Ali že veste, da . . . 
. . . j c na območju tržiško ob

čine 28 sindikalnih podružnic, 
k i imajo skupno 4.407 članov. 

. . . je v tržiški občini med 
delavci največ tekstilcev in 
usnjarjev - 2.756. Na drugem 
mestu so gradbinci 350. nato pa 
lesni delavci 317, kovinarji 
261 in drugi. 

. . . jc v 38 osnovnih organi
zacijah ZK v tržiški občini 632 
članov. 

...se je število zaposlenih v 
Industriji v tržiški občini letos 
zmanjšalo za 34 oseb - od 
3.322 na 3.288. 

. . . sc je produktivnost v in
dustriji v primerjavi z lani po
večala od 6 - 21 odst., kar zna
ša v povprečju 7,2 odst. 

. . . so v letošnjem prvem 
polletju izvažala vsa tržiška 
industrijska podjetja. Glede 
družbenega letnega plana so 
bili v tem obdobju najboljši 
tovarna kos in srpov, ZLIT, 
BPT. nekoliko manj od pred
videnih količin pa sta izvozila 
Runo in Peko. 

komiteja obiskali posamezne 
osnovne organizacije in se po
drobneje seznanili s problemi v 
njihovih podjetjih ali ustanovah. 
Morda je nekoliko zgrešeno, ker 
so nekateri imenovali, da gre v 
teh primerih za komisije. V bi
stvu gre le za dobro sodelovanje 
med obiinskim komitejem in 
osnovnimi organizacijami, kaf je 
mnogokrat zagotovilo tudi uspeš
nejše delo prvega ali drugih. Na 
takšnih skupnih razgovorih so 
člani ZK podrobneje razpravljali 
o delu samoupravnih organov v 
določenem podjetju, o dejavnosti 

sindikalne podružnice, o mladin
ski organizaciji, o strokovnem 
vodstvu podjetja in podobnem, v 
razgovorih so kaj lahko ugotovili 
večje ali manjše pomanjkljivosti 
posameznih organov ali organiza
cij, ki so jih potem skušali člani 
ZK, ki so v samoupravnih orga
nih in so tudi dobri delavci, po
stopoma odpravljati. S takšnim 
načinom dela je bilo v preteklem 
obdobju zadovoljivo rešenih mno
go primerov, zato je pričakovati, 
da bodo na jutrišnji redni lotm 
konferenci tržiški komunisti so
glašali s tem, da je potrebno s 

Aktivnejše sodelovanje mladih 
Nedavno končane polletne kon

ference mladinskih aktivov — zla
sti tistih po delovnih kolektivih -
so pokazale, da dejavnost mladih 
kljub vsestranskim prizadevanjem 
še ni najboljša. Razpravč so poka
zale, da so vzroki za takšno stu-
nje mnogokrat v dosedanjih po
manjkljivih organizacijskih obli
kah. Pomanjkljivosti so se poka
zale toliko bolj, kolikor več mla
dih je bilo v posameznih delov
nih kolektivih. V vseh takšnih 
primerih je bilo težko zbrati vse 
mladince in mladinke, da bi se 
skupno pogovorili o najaktualnej
ših zadevah tako glede samo mla
dinske organizacije kot tudi glede 
proizvodnih nalog v podjetju, o 
delovnih odnosih in samoupravlja
nju. Zaradi tega so se mladi Tr-
žičani lotili v zadnjem času zani
mive reorganizacije, ki bo po vsej 
verjetnosti dala zaželene rezulta
te. Gre za decentralizacijo, ki ie 
že v mnogih drugih primerih za
gotovila živahnejšo dejavnost. 

V vseh večjih delovnih kolekti
vih - kot sta v Tržiču BPT in 
Peko - so že sedanjo veliko mla
dinsko organizacijo razbili na vej 
manjših aktivov, in sicer po že 
obstoječih ekonomskih enotah 
Mladi se bodo odslej lahko aktiv
neje in konkretneje vključevali v 
najrazličnejše probleme, uspeš
nejše pa bodo lahko reševali tudi 
posamezne probleme v okviru to

varniškega komiteja, v katerem 
bodo zastopani predstavniki vseh 
mladinskih aktivov v podjetju. 

B. F. 

ŽIRIJA JE IZBRALA 
NAJBOLJŠE 
Fotoklub v Tržiču praznuje le

tos že 25-letnico obstoja. Dejav
nost kluba - predvsem na račun 
nekaterih nadvse prizadevnih 
amaterjev - je bila vsa leta pre
cej živahna, kar razumljivo nc ve
lja za medvojni čas. 

Za praznovanje jubilejne oblet
nice BO se tržiški fotoamaterji 
skrbno pripravljali. Najpomemb
nejša prireditev bo že v oktobru 
(od 13. do 20. oktobra), in sicer 
I. medklubska fotoamalerska raz
stava. Za razstavo je že dlje pre
cejšnje zanimanje, zlasti med fo
toamaterji, ki se jih jc prijavilo 
kar 39 iz devetih slovenskih foto-
klubov z 218 fotografijami. Spričo 
tolikšnega števila fotografij jo 
imela' posebna žirija, ki so jo se
stavljali predsednik GO FKZ Slo
venije Ivo Frelih, moj.ster foto
grafije Vlado GIzelj in Marjan 
Smrke, precej dela z odločitvijo, 
katere fotografi je bodo tudi raz
stavljene. Žirija, ki je že odbrala 
najboljša dela, je odločila, da bo 
na razstavi sodelovalo od vseh 
prijavljenih 32 avtorjev vs 101 fo
tografijo. 

Z novo zgradbo odstranjeno .,ozko grlo« 

UKO Kropa dograjuje poleg že 
zgrajene kovačnico novo poslopje. 
V njem bodo razen upravnih pro
storov šc: prostori za razstavo iz
delkov in prodajo le-teh, graver
ska delavnica in skladiščni pro
stori, kar bo veljalo okoli 15 mi
lijonov dinarjev, dokončano pa bo 
spomladi. Omenili bi, da je za iz
delke umetnega kovaštva precejš
nje zanimanje med domačimi in 

tujimi turisti, saj so v letošnjem 
letu do 15. septembra zabeležili 
izkupiček 5 milijonov dinarjev 
(prodajali so v zasilnem razstav-
no-prodajnem prostoru). In pro
met? V lanskem prvem polletju 
so ga ustvarili za 27,335.824 dinar
jev, letos pa za 28.907.000 dinarjev. 
Njihove izdelke umetnega kova
štva prodaja predvsem na doma
čem tržišču ljubljanski »DOM«, v 

»UKO« pa že intenzivno razmiš
ljajo o izvozu za prihodnje leto. 
Ob koncu naj še zapišemo.' ko bo 
novo poslopje končno opremljeno, 
bodo povečali tudi število zaposle
nih. S tem poslopjem bo nedvom
no Kropa pridobila na zunanji 
podobi, hkrati pa bo odpravljeno 
»ozko grlo«, k i je oviralo promet. 

S. Skrabar 

taksno prakso nadaljevati tudi v 
prihodnje. Bržkone pa bodo uspe
hi v prihodnjo lahko šc boljši, če 
sc bodo v Tržiču lotevali še po
gosteje kot doslej podobnih ob
lik sodelovanja. - B. F. 

Z AVTOBUSI V ŠOLO 

Precej Tržičanov je vezano na 
šolski pouk v Kranju ali celo v 
Ljubljani, zaradi česar imajo ne
kateri dijaki oz. študentje pre
cejšnje težave. Seveda gre pred
vsem za izgubo dragocenega časa 
zaradi čakanja na prevoze in tudi 
•za .sredstva - avtobusni prevoz: 
so mnogo dražji od prevozov Z 
vlakom. 

O tej zadevi so nedavno raz
pravljali tudi odborniki ObLO Tr
žič, kasneje pa so predstavniki 
ObLO skušali zadevo urediti z že
leznico. Zelja Tržičanov jo bila, 
naj bi za njihove šolarje železnica 
zagotovila dobre prometne zveze 
vsaj s Kranjem. Toda do zaželene
ga uspešnega razgovora ni prišlo, 
čeprav bi imela občina precej 
manj stroškov za regrese za pre
voze šolarjev z vlakom, kot zna
šajo stroški za prevoze z avto
busi. Toda Tržičani so tokrat na
leteli na uvidevnost podjetja SAP 
iz Ljubljane, ki bo dalo dijaške 
mesečne vozovnice po znižani ce
ni. Problem prevozov za dijake, 
ki obiskujejo šole v Kranju, je 
s tem rešen, So vedno pa je ostalo 
nerešeno vprašanje ugodnih in ce
nenih prometnih zvez za številne 
študente, ki morajo na predava
nja v Ljubljano. Pričakovati pa 
je, da bodo morda tudi za študen
te zadevo že v bližnji prihodnosti 
lahko zadovoljivo rešili. — F. 

ka bi potem razen dajanja prav
nih nasvetov, sestavljala tudi 
prošnje, pritožbe in druge vloge, 
ki so potrebne pri uveljavljanju 
delavčevih pravic, njeni člani pa 
bodo zastopali delavce tudi na 
obravnavah pred organi, ki so 
proti njim pričeli postopek oziro
ma so pristojni ukrepati, če gre 
za njihove pravice v zvezi z de
lovnim razmerjem. — V pretekli 
6ezoni je loška posvetovalnica 
nudila pravno pomoč 82 delavcem. 
V največ primerih — 25 — je bil 
za to potreben samo nasvet s 
pravnega področja, 16 se jih je 
posvetovalo o prenehanju de
lovnega razmerja. 7 v primerih 
koriščenja letnega dopusta, 12 je 
bilo sporov iz socialnega zavaro
vanja, v 22 naslednjih primerih 
pa je šlo za druga vprašanja, po
večini v zvezi z delovnim razmer
jem. 

Naloga pravnih posvetovalnic 
pa ni le v tem. da v konkretnih 
primerih s pravnega stališča nudi 
pomoč delavcu, ki sc čuti pri
krajšanega ali celo ogroženega 
pri svojih pravicah iz delovnega 
razmerja, ampak ji je namenjena 
tudi vzgojna in politična vloga, 
posebno pri utrjevanju delavske
ga samoupravljanja. Posvetovalni
ca vsako kršitev delavskih pravic 

natanko prouči in poišče 
zanjo. Le na tak način n^T 
lahko v jedru rešuje problem. T " 
lavske zaščite - tako v 2 ? d t " 
sameznika (če so u l n ^ ^ J ? : 
njem krivični) k o t / ' ^ " 
Njen vzgojni pomen je ^ ° ' e k t i T » -
utrjuje sistem dela i j * ? 
organov, ker se je pokazalo da 
se prav v podjetjih, kjer « i 
najmanj razviti oziroma 
naprej kršijo pravice iz „ , ^ 
razmerij. - Z. klovnih 
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Danes občni zbor sindikalnega sveta 

Pred novimi nalogami 
Za danes popoldne je občinski 

sindikalni svet v Skofji Loki skli
cal letni občni zbor, na katerem 
bodo razen pregleda dosedanjega 
dela sindikalnega svela in aktual
nih gospodarskih vprašanj, obrav
navali tudi bodoče naloge sindi
katov v posameznih delovnih or
ganizacijah in izvolili nov sindi
kalni organ za občinsko področje. 
Občni zbor bo v dvorani kina Pre-
dilec na Trati, pričakujejo pa, da 
se ga bo udeležilo blizu 150 dele
gatov in članov sedanjega ple
numa. 

V zadnjem delovnem obdobju je 
sindikalni svet v Skofji Loki stal
no spremljal in proučeval pojave 
In probleme ter nenehno usmerjal 
delo sindikalnih podružnic. Njegov 
plenum je štel 90 članov, med
tem ko je bilo šest komisij stalna 
pomoč pri delu sveta. Na današ
njem zboru bo vsaka izmed njih 

Posavčani so dobili vodo 
V soboto je bila v prostorih 

gostišča »Posavec« slovesnost ob 
zaključku vodovodnih del na Po-
6avcu. 

Davna »vodovodna želja« Posav-
čanov jo bila realiziranu v dveh 

etapah. Voda, ki so jo napeljali iz 
Otoč (porabili so okoli 1500 metrov 
cevi), je pritekla v 28 hišah. Vsa 
dola pa so skupno veljala 4 mili
jone in 200 tisoč dinarjev. Omeni
mo naj, da so vaščani precej pri

spevali s prostovoljnim delom, 
skupno so izkopali 751 metrov za 
položitev cevovoda v vrednosti 
247.530 dinarjev. Pri prostovolj
nem delu pa sta se zlasti odliko
vala Jože Zupančič in Matevž 
Zust, ki sta priskočila na pomoč 
sosedom, ki jim ni bilo moč, da bi 
sami naredili izkop. 

Ob tej priliki smo zvedeli, da 
ima Vodovod Kamna gorica namen 
napeljati vodovod v Podnart, pri 
čemer bi potrebovali 5 km cevi, 
kar pa bi veljalo okoli 40.000 din. 
Prav tako razmišljajo o napeljavi 
vodovoda na Cešnjico, Rovte in 
Poljšico. O tem pa bodo, kot pra
vijo, odločala predvsem sredstva. 

St. S. 

poročala o svoji d e j a v ~ 
pričakujejo tudi ž i v a h ^ 0 * 1 ' M t 0 

posebno še po referatV, ^ ^ v o , 
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per-

\a kratkem valu 
6 SKUPNI SEMINAR - Da

vi, ob 8. url, so se zbrali pred
sedniki krajevnih organizacij 
SZDL s področja radovljiške 
in jeseniške komune na celo
dnevnem seminarju, ki ga je 
priredil okrajni odbor SZDL 
Kranj. Tema seminarja: obrav
navanje kmetijstva. 

Jutri se bo sestal izvršni od
bor občinskega odbora SZDL 
Radovljica; na dnevnem redu 
je — obravnavanje občinskega 
statuta. 

# »KRAVJI BAL« V ŠTE
V I L K A H - Zapisali bi nekaj 
številk, ki pričajo o zanimanju 
bohinjskih turističnih delavcev 
za to prireditev. Na parkirnih 
prostorih (na travnikih seve
da), je parkiralo 1330 osebnih 
avtomobilov, 150 avtobusov. 
889 motorjezv, 836 mopedov, 6 
tovornih avtomobilov in 5 
konjskih vpreg. Ce pomnožimo 
število osebnih avtomobilov s 
4, avtobusov s 60, motorjev z 
2, tovornjakov s 40, konjske 
vprege s 5 in dodamo še mo

pede, ugotovimo, da jo bilo 
17.332 gledavcev. Bilo pa jih je 
več. Saj tu niso zajeti kolesar
ji , pešci in drugi. Omenimo 
naj, da je tokrat prodala KZ 
Srednja vas okoli 4 tone 6ira, 
prodanih je bilo 5000 spomin
skih kravjih zvončkov itd. 

O MLADINSKE KONFE
RENCE - V teh dneh je delo 
občinskega komiteja LMS Ra
dovljica usmerjeno na letne 
konference aktivov, ki bodo 
končane do prve polovice pri
hodnjega meseca. Letos obrav
navajo 3 probleme: kadrovanje, 
splošno in strokovno izobraže
vanje (zlasti v gospodarskih 
organizacijah) in delo teren
skih aktivov. - Letna občin
ska konferenca občinskega ko
miteja pa bo 23. oktobra. Pred
videne so že kadrovske spre
membe: število članov plenu
ma se bo zmanjšalo od seda
njih 27 na 17, tako da bo se
kretariat v prihodnje opravljal 
le še organizacijske posle, 
medtem ko bodo dali več po
udarka komisijam. Konference 
se bo udeležilo 80 delegatov 

SZDL, ki omenja r a , ? 8 a * 
spektivne naloge k r a w L l n ^ 
nosti. J C V j U h gj^p. 

Razen tega S o č l 

in povabljeni furftcioSL. P , «»M* 
tud, o pr iprav a h na obJ?Ji 

ferenco SZDL. m e S * » * 
predsodruki krajevnih k ° » 
cij poročali o P r t p J ^ L « * * * * 
jevne letne konferenco °* *«* 
konferenc, ki moraJTS S , A 

ne do 5. novembra S j . 
SZDL na 30 članov s ? * 0 ^ 
enega delegata J ' ^ » H po 
skupščine novih k r a i ( M b a n o v i * 
mzacij SZDL ( k a S ^ * <*S» 
bi se ujemale 2 " *« j e mj 
teritorialno razdelitvi,' uWavno-
za občansko konferenc^°^ i n e> * 

* " J. t 

S T A N O V A N J A 
B O D O V S E U I V A 
P R I H O D N J E L E T n 
Režijski odbor zdC* U 

doma v Železnikih | J i s * i 
čel z gradnjo stanovanji**1 *** 
ka za potrebe tamkajšn- .f 8* ^ 
stvenih delavcev. Ker • *«*r»v-
sedaj v surovem' stanjuV* 
cev čakala nadaljnje arJvT 
se pozanimali na s t a n o T ^ 6 0 , 0 

skladu občine Skofj a Lov n j & k w a 

kaj je prišlo do zastoia • " ** 
bodo z gradnjo nadaljeval? ^ 

Ker potrebe po nas t an i ,« ' 
•stveneBa kadra v S E S S ! J * ™ . 
niso bile več tako pereče k l f U * 
ko je to vprašanje n a Z ^ 
celo gradnjo novega stan© V 4 1 * 
ga bloka, jc režijski o d b 0

V * n J s k f r ' 
stvenega doma stavbo v 2 d r m v ~ 
stanju (bila je že pokritai*U r , , > V*m 

stanovanjskemu skladu o b « ^ * 1 

Jo zaradi pomanjkanja dena-T* T * 
kaj časa ni pričel do«A, 
pred nedavnim pa j P i , , r * u -
del - obrtno gradben« 2 f t * 
Skupnost - ie pričel * nj<u>jf? 
fazo gradnje. Rok do graditvi 
sedaj nekoliko podaljšali i ^ 
stavba po predvidevanjih U i I L 
ljena maja prihodnje leto. y 
bo devet stanovanj: raien tdrlv 
stvenih delavcev se bodo v sune." 
vanja lahko vaeUli tudi dru* 
kupci. - J. Z, * 
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mali oglasi • mali oglasi 

prodam 
Prodam d v o s e d e ž n i moped NSU-

"PJ** - 3 pres tave, italijanski, 
«*ro ohranjen. — Gost. podjetje 
Stara Fužina, B o h i n j 3882 

Strelno opeko »Bobrovcc« pro-
d*ra- - Predosl jo 20 2883 

Prodam dve v i s o k i omari, 1 niz
ko omaro — v s a k o po lOOf) din, 
J**«Uo z m r e ž o z a 2000 din. -
Markelj, C . S t a n e t a Žagarja 34, 
Primskovo 3884 

Prodam 4- taktni bencinski nin-
w , 65 km, t e ž a 56 kg, poraba 10 
<jo 12 l/h, z r a č n o hlajenje. - Krani, 
C talcev 10 - n a Hujah 3383 

Prodam NSU-500 ceni. s telcsko-
W Hi zamenjam z a »Danuvio« -
125 ccm. - N a s l o v v oglasnem od
delku 3 8 8 3 

Prodam Vespo — 150 ecm. - Pe
ter Malek, S tane ta Rozmana 2, 
Kranj ? > : V ] 7 

« 13.000 km. — Robežn ik , C. J L A 
Prodam N ' S I - 1 ' r i m o - 60 letnik. 

* « 3 8 n 8 

Prodam a v t o - r a d i o za Tint. -
viktor Homan, Ljubljanska 19. 

K r a n i 3889 

Dvosobno nedograjenos lanova-
nje ugodno prodam tudi na ček 
- Radovljica, Ljubljanska 16 3890 

8 prm bukovih drv prodam. 
Naslov v ogl. oddelku 3891 

PRODAM 
Ugodno prodam kuhinjsko pohi

štvo in štedilnik »TobK - Jela 
Soklič Kranj, Pot na kolodvor 4 

3902 
Hišo z vrtom prodam pri Trži

ču. — Informacije Trg svobode .5. 
(pri brivcu) 3903 

Prodam 132-lltrski sod, skoraj 
nov. - Sp. Bela 10 3901 

Prodam otroško posteljico z 
mrežo. — Naslov v oglasnem od
delku 3903 

kupim 

Z A H V A L A 
Ob prerani i z g u b i našega očeta 

J O Ž E T A M E G L I C A 
•o iskreno zahva l ju j emo vsem so
rodnikom i n z n a n c e m , ki so ga 
»premili na n j e g o v i zadnji poti 
ter vsem d a r o v a v c e m cvetja. Za
hvaljujemo se s i n d i k a l n i podruž
nici tovarne l e p e n k a kakor tudi 
kolektivu, v sem gasivcem, iskrena 
»hvala k o l e k t i v u tovarno PEKO. 
<5r. Andreju R o b i č u m dr. Juriju 
Kurillu, d u h o v š č i n i i n vsem do
brim sosedom. 

Žalu joč i o t r o c i : Milka, 
J o ž k o i n S t anko 

Tržič, 22. 9. 1962 * 

Kupim staro skobelno mizo 
"•ponk«. — Oddati ponudbe v o^l. 
oddelek 3832 

Za gosHšče Smarjetna gora ku
pimo 150 butar za kmečko peč. — 
Planinsko društvo Kranj 3906 

o s t a l o 

Z A H V A L A 
Vsem, k i so s p r e m i l i k večnemu 

Počitku našo l j u b o ženo, mamo, 
•taro mamo i n s e s t ro 

F R A N C I S K O S T R U P I 
u p o k o j e n k o 

ter j i pokloni l i v e n c e in cvetje, 
na kakršenkoli n a č i n sočustvovati 
z nami ter n a m i z r a z i l i sožalje, 
iskrena hvala. 

Zahvaljujemo s e dr . Maverju 
*a njegovo 6kxb, duhovnikom F i -
Upiču, Jerini i n K l u n u , prijate
ljem in vsem v a š č a n o m , ki so ]o 
•premili na njeni z a d n j i poli. 

ža lu joči : m o ž Pr imož , hčer
ka S i l v a , po r . Leskovec s 
sinom A n t o n o m , sestri Ma
rija i n A n a , b r a t Miha in 
ostalo s o r o d s t v o 

Sprejmem 3 pomočnike in ene
ga delavca. — Peter Močnik, psčar, 
Kovači če va 1 b 3893 

Zavod za napredek gospodinj
stva Kranj prireja tečaj za vzgo
jo potrošnika (uporaba sodobnih 
gospodinjskih pripomočkov, pri
prava zdrave prehrane, pranje p"-
rila itd.). - Pričetck tečaja bo v 
četrtek, 27. septembra. Interesenti 
naj se tega dne javijo ob 15. uri 
na zavodu v Kranju, Stritarjevi 
ulica 6 3894 

Upokojenka išče sostanovavko. 
Nudi brezplačno stanovanje. — 
Na.slov v oglasnem oddelku 3895 

Nujno potrebujem 150.000 dinar
jev posojila za 6 mesecev. - Po
nudbo pod ^Vrnem 180.000« 3896̂  

Zaloga sodov pri sodarju Vik
torju Homanu, Ljubljanska 19, 
Kranj 3897 

Dve veliki prazni sobi s parke
tom, iščem v centru Kranja. — 
Podudbe oddati v oglasni odde-
dek 3898 

Garažo dam v najem. Zglasiti 
se med 19. in 20. uro. — Naslov 
v oglasnem oddelku 3899 

Iščem stanovanje v Kranju aH 
okolici. — Magda Novogradac, Ko
roška 49 3900 

Iščem gospodinjsko pomočnico. 
Plača 10.000 din. - Naslov v oglas
nem oddelku 3901 

Izgubil se je papagaj, modre 
barve. Kdor kaj ve o nJem, naj 
sporoči Potušku, Kranj, Cesta 
J L A 7 3907 

CHEMO« — trgovina za proda
jo barv-lakov in plastičnih mas 
Kranj, Koroška cesta 11, obvešča 
cenjene potrošnike, da bo v dneh: 
28., 29. in 30. t. m. imela trgovino 
zaradi inventure zaprto. 3908 

Po III. kolu republiške rokometne lige 

D e l a v s k i sve t podjetja »MARMOR HOTAVLJE« -
Gorenja vas , Skof ja Loka razpisuje delovno mesto 

računovodje 
P O G O J : Srednja strokovna izobrazba in 5 let prakse. 
Ponudbe p o š l j i t e na upravo podjetja 

OSMRTNICA 

T r a g i č n o nas je mnog* prezgodaj zapustil naš 
nepozabn i , d rag i sin in brat 

. FRANC DEBEVC 
tapetnik 

V p o s l e d n j i dom ga bomo spremili v sredo, 26. 
septembra , izpred hiše žalosti v Sr. Bitnjah 77, na 
p o k o p a l i š č e v Stražišču. 

Žalujoči ostali 

G r i g o r i j B A K L A I O V 

Sezenj zemlje 
Roman objavljamo s privolitvijo založbe Obzorja Maribor, ki ga 

»o udala v knjigi. 

Skozi dim p r o d r e tank in prikriva rjoveče krdelo brzostrelcev. 
•Ogenj!« 
Sumilin g o v o r i . V i d i m , kako premika posinele ustnice, vendar 

p ne razumem. S e / c m po slušalki. Ni zveze! Sumilin stoji kot ob-
»ojenec zraven t e l e fona . Drugi radiotelegrafist se ukvarja na dnu 
jarka s svojim o d d a j n i k o m . Mudi sc. 

»Takoj, t o v a r i š p o r o č n i k , takoj!« 
Prsti mu d r h t i j o v naglici. 
»Kaj je?« 
»Takoj, takoj . . .« 
Zdaj zdaj b o z a j o k a l . Vražja tehnika! Kadar je mirno, lahko 

potluiaJ »najnovej ša poročila«. Med bitko pa odpove. 
»Pohitite, u s p o s t a v i t e zvezo!« zakličem Sumilinu in poskušam 

odvrniti pogled s p o l j a , da bi nc videl bližajočih se tankov. 
Sumilin vzamp te lefon in boben s kablom in poskuša splezati 

te izkop — t resk! K o m a j utegneva sesti. Pogleda me s prestraše
nim, spremenjenim obrazom, s svetlimi, obupanimi očmi. Rad bi 
»pregovoril, venda r i z c e d i le besedo: 

»Streljajo!« 
»Uspostavite z v e z o ! « mu zakličem. 
Zdrzne se i n u r n o spleza iz jarka. Za njim opletajo visoki, 

blatni Skornji. 
»Potegnite k a b e l ! « zakriči od zgoraj. »Sicer se bom zapletej.« 
Komaj izgine — ž e treski 
»Sumilin!« 

Domnik in Krim 
Tudi to nedeljo — tretjo v novi 

rokometni se/.onl — so imeli šport
niki srečo z vremenom, ki jim 
je vse doslej Se naklonjeno. Suhi 
tereni ininjo velik delež pri viso
kih rezultatih, posebno pa se io 
pozna pri rokometu. Tako so mo-

v I. ligo), in se usidrali na tretje 
mesto. Tudi oni Imajo v moštvu 
enega izmed najboljših strelcev, 
ki je v dveh tekmah dosegel 20 
:;olov in za en zadetek zaostaja 
za Kranjčanom Krnmpljem. 

Tržiški rokometaš: so imeli to 
rala vsa moštva pokazati svoje nedeljo priložnost, da «e temclji-
znanje in posamezni igravei vso to pripravijo za nadaljnje spopa-
svojo .«preino«t in iznajdljivo,!, i'le. Tnko je « tevmo rnanj tudi 
z*kaj tokrat se ni »dež. ki je kriv 
za poraz« ni moTel nihče izgovar
jati (kot se to često dogaja). 

Vsekakor je naiusoešneji igra-
vec po tretjem kolu .študent arhi
tekture Karel Dommk (Krim), saj 
je v nedeljskem srečanju proti 
Olimpiji kot najboljši igravec 
na igrišču uspel priboriti zmago 
za svoje moštvo, razen tega pa 
je povodci na lestvici strelcev in 
S precejšnjo razliko vodi pred za-
sledovavci. Z odlično igro v na
padu in odločnostjo v obrambi je 
tokrat s' navdušil .številne na
vijače .sv " i kluba. — Veliko 
priznanje • tudi rokometašem 
iz Pirana, ki so pred leti izpadli 
t republiške lige. sedaj pa kaže 

Vidovič zaostal mod strelci in je 
.»edaj skupaj t Arhom In Sotel-
;kem (Mladost) na petem mestu. 
Pred njim je Bonča (P. Šentvid). 

?,c sedaj lahko vidimo ,da se bo 
boj za slovenskega prvaka odvl-
i.il v glavnem med klubi, ki na 

teti kot tudi po rutini. Ti se bo
do borili za obstanek v ligi. — 
Naj povem še to, da zmagovavoa 
v republiški ligi po obeh delih 
(jesenskem in spomladanskem) 
čaka še tekma za »resničnega-
slovenskega prvaka. Ta naslov bo 
podeljen zmagovitemu moštvu z 
neposrednega srečanja prvakov 
zahodne in vzhodne skupine. Ne
kateri klubi imajo to že danes 
pred očmi in torej vedo, kam 
vla^aio napor in čas. ki Ra zahte
vajo treningi in tekmovanja... 

Vrslnl red - Krim in Mladost, 
po 6 točk, Piran, Slovan in Olim-
plja po 4 točke. Ajdovščina, Tr 

Strelsko tekmovanje za memo-
rial Rezke Dragarjeve 

lestvici zavzemajo prvih pet mest. 1 žič in Svoboda po 2 ter .Šentvid, 
Drugi so v tem tekmovanju no- I Iskra in Gorica brez točke 
vinci in zaostajajo tako po kvali- M. Juvan 

Gorenjska nogometna lisa 

Vodi Skofja Loka 
da v času. ko so Igrali v pod-jgometne lige se je že zičelo ka-
zveznem tekmovanju, niso poči-jzati. katera moštva se bodo letos 
vali. ampak so se vestno priorav- I potegovala za najvišji naslov. 
Ijnli za srečanja v družbi najbolj- Sprva J« kazalo, da SC bo nekdo-
ih slovenskih rokometnih klu- njim Štirim rivalom (Skofja Loka, 

bov. Š tekmo manj - ker jim je j Jesenice, Tržič In Mladost) pri-
žreb prisodil prvo kolo prosto - jključil novinec Bled. vendar je po. 
so se sedaj povzpeli tik pod vrh. treh zaporedn'h zmagah v nedeljo 
V svojem poletu so prehiteli obe'na domačem Igrišču neprlčakpva-
mo.štvi, ki sta tekmovali že v II. j no klonil v tekmi s Skofjo Loko, 
zvezni ligi - Slovana in Ollmpljo ki je tako s petimi točkami pre-
(slednja se je borila celo za vstop vzela vodstvo na lestvici, vendar 

Po četrtem kolu gorenjske no- smo tu upoštevali le tekme v kon
kurenci, ker moštvi Skofja Loka B 
in Triglav B v ligi nastopata iz
ven konkurence. 

Rezultati IV. kola: 
Skofja Loka B : Tržič 2:5 
Železniki : Mladost 0:3 
Bled : Skofja Loka 0:4 
Prešeren • Šenčur 3:3 
Pionirji: 
Skofja Loka : Tržič 1:2 
Lestvica GNL 

R A Z P I S 
KOMISIJA ZA SPREJEMANJE fN ODPUŠČANJE DELAVCEV IN 
USLUŽBENCEV PODJETJA INSTALATER KRANJ, RAZPISUJE 
DELOVNO MESTO DVEH K V KLEPARJEV. PLACA PO PRAVIL
NIKU PODJETJA. 

O B V E S T I L O 
NOVA ATC V GORENJI VASI 

Dne 27. septembra 1962 bo odprta nova avtomatska telefonska 
centrala v Gorenji vasi. Nova ATC Je vključena v avtomatsko tele
fonsko centralo Skofja Loka • karakteristično številko 9-45. 

Telefonski imenik telefonskih naročnikov Gorenje vasi jc na 
razpolago pri vseh poštah v Sloveniji n pri službah informacij. 

PODJETJF. ZA PTT PROMET 
K R A N J 

O B J A V A 
Obveščamo vse prebivavce občine RidovUlca. da so javno razo-

bešeni v avli občinskega ljudskega odbora Radovljica in dani na 
splošni vpogled naslednji zazidalni načrti: 

1. Regionalni urbanistični načrt krajev Lesce - Radovljica 
2. Zazidalni načrt vzhodnega dela Lesc 
3. Zazidalni načrt na zemljišču zapadno od tovarne VERIGA 

Lesce 
4. Zazidalni načrt na Žalah v Prodtrgu - Radovljica 
5. Zazidalni načrt Vila Marija v Radovljici 
6. Zazidalni načrt trikotnika OB GLAVNI CESTI - PROGA 

v Lescah 
Vpogled osnutkov urbanistične dokumentacije je možen v urad

nih dneh ,in sicer od 15. septembra do 15. oktobra 1962. 
Ob priliki ogleda lahko da vsak državljan svoje pismene pred

loge in pripombe, najkasneje pa v 3 mesecih pa razgrnitvi načrtov. 

Združenje šoferjev in avtomehanikov Jesenice obvešča vse kan
didate, da se prične tečaj za pridobitev kvalifikacij avtoprometne 
stroke 1. oktobra. 

Prijave - samo osebne - se sprejemajo od 26. t. m. dalje vsak 
delavnih do 1. 10. od 14. do 16. ure v pisarni združenja na Jeseni
cah, Rogljeva ulica 1. 

Hkrati obveščamo vse kandidate, ki so opravili izpite, da v Istih 
dneh dvignejo potrdila in spričevala. 

Dalje poziva združenje vse šoferje, ki do danes še niso vrnili 
Izpolnjenih anketnih listov, da jih TAKOJ VRNEJO IZPOLNJENE. 
Vsi anketni listi morajo biti OBVEZNO ODDANI. 

Tržič 4 4 0 0 17:4 8 
Sk. Loka 4 3 1 0 20:10 7 
Bled 4 3 0 1 13:8 6 
Mladost 4 2 1 1 11:6 5 
Jesenice 3 2 0 1 8:5 4 
Triglav B 3 1 0 2 7:12 2 
Železniki 4 1 0 3 9:17 2 
Sk. Loka B 4 1 0 3 9:17 2 
Prešeren 4 0 1 3 5:12 1 
Šenčur 4 0 1 3 3:14 1 
Vrstni red v konkurenci je na

slednji - Škofa Loka 5, Trži? 
(9:2), Mladost (9:6) in Bled (6:6) po 
4, Železniki 3, Jesenice 2 ter Pre
šeren (5:10) in Svoboda (3:14) po 
1 točko. - J. 2. 

NFPRICAKOVANO 
NA.IBOL.lSl FRELIH 
V soboto in nedeljo je bil v 

Ljubljani pozivni turnir za naj
boljše slovenske namiznotoniške 
igravce. Na turnirju, ki je bil ne
koliko okrnjen, je neoričakovano 
zmasal Kranjčan Frelih. Igravei 
so bili zelo izenačen; in so se pre
senečenja kar vrstila. Največji 
presenečenji tekmovanja sta zma
gi MaruŠiča (T) nad Kernom (Od
red) in Zajca (Ljubljana) nad Te
ranom. 

Vrstni red: 1. Frelih (Triglav) 
9 zmag (20:5), 2. Kern (Odred) 9 
(19:5), 3. Tome (Triglav) 9 (18:7), 
4. Teran (Triglav) 8, 5. Sazonov II 
(Ilirija) 6,6. Zaje (Ljubljana)6, 7. 
Tomažič (Odred) 6, 8. Grintal 
(Odred) 5, 9. Petročnik (Ilirija), 10. 
Marušić (Triglav), 11. Somrak (Tri
glav) in 12. Sazonov I (Ilirija). 

Pokal so osvojile 
Jeseničanke 

V nedeljo jc bilo na Jesenicah 
okrajno strelsko prvenstvo za 
ženske in tekmovanje za memo-
rial Rezke Dragarjeve. ki ga je 
organizirala podkomisija za delo 
z ženami pri okrajnem strelskem 
odboru Kranj. Zelja organizatorja 
je bila predvsem v tem, da po
živi zanimanje žensk za to šport
no panogo in pridobi nove aktiv
ne strelke, ki jih jc doslej • 
okrajnem merilu zelo malo. 

Tekmovanja so se udeležile 4-
članske ekipe z Jesenic, iz Ra-

Pokal okrajnega odbora SZDL 
Kranj zmagovalni ekipi v tekmo
vanju za memorial narodnega he
roja Rezke Dragarjeve 

dovljice, Tržiča in Kranja. Strel
ke 60 tekmovale z malokalibrsko 
puško v olimpijskem matehu (30 
strelov). Ekipno in posamično so 
prva mesta zavzele jeseniško 
strelke in s tem ponovno doka
zale, da so najboljše na Gorenj
skem. 

Rezultati — 1, Jesenice 949, 2. 
Kranj 879, Radovljica 616 krogov 
itd. Posameznice — 1. Majda 
Kralj 260, 2. Vera Otrin (obe Je
senice) 255, 3. Mili Brezar (Kranj) 
253, 4. Cvetka Kordež 248, 5. A l 
bina Fekonja (obe Jesenice) 229 
krogov itd. 

Pohvale je vredno, da so teh
nično, organizacijsko in propa
gandno izvedle tekmovanje tek-
movavke same, kar jo edinstven 
prTmcr v naši republiki. 

Po kflnčanem tekmovanju je 
predsednik ObO SZDL Jesenice 
Roman Tržan izročil zmagovalni 
ekipi prehodni pokal v 6pominna 
narodnega heroja Rezko Dragar-
jevo. Diplome in praktične na
grade je v imenu OSS Kranj po
delil Pavle Okorn. - L . Kokalj 

Prodamo originalni motor 
za osebni avto F I A T 1400, popolnoma 
nov, še neuporabljen. 

Ponudbo na podjetje -VINO KRANJ« Kranj, Mladin
ska 2. 

Sklonim se iz jarka in ga iščem s pogledom. Koruzna stebla se 
zibljeio in kažejo njegovo sled. Oddahnem se: še je živ. 

»Tovariš poročnik,« zakliče radiotelegrafist. 
Našel je napako. Pokaže na drugo stran oddajnika in pokaže 

sled granatnega drobca. Zatem vtakne v luknjico prst. Zadovoljno 
gleda, ker ni kriv napake. Stisnem zobe, da bi ga ne nahruhl. Tedaj 
zagledam Kohanjuka. Sedi v kotu, na ozkem nosu mu se nabirajo 
znojne kapljice, široko razprte oči vznemirjeno pomežikujejo. Bog 
mi je poslal pravega vojaka! Med bojem bi mu moral obrisati 
smrkelj. J 

»Daj ročnih granat!« sc zaderem, ker ga ne morem vec gledati. 
Topničarji v koruzi obračajo top. Jim bo uspelo? Ničesar ne 

morem storiti, zato me vse draži. Tudi Kohanjuk in radiotelegra
fist. Nahrulim ga: 

»Izgini v pekel s svojim oddajnikom!« 
Prestrašeno mc gleda in sc umakne v bunker. Oddajnik odnese 

s seboj, v njem žvenklja steklo. Tresk! 
Iz nasada na desni strani streljajo. Tam je »Ferdinand«.* Za

pelje bliže pa se umakne. Ce ga ne uničim, bo počasi razbil naše 
5,7-centimetrske protitankovske topove. In prav zdaj ni zveze. 

»Zvezo!« vzkliknem Kohanjuku. »Naglo!« 
Za hrbtom pogleda v jarek neznan, umazan obraz. 
»Topničarji?« 
»Da.« 
»916. polk?« 
»Da. Kaj hočeš?« 
»Vaš telefonist leži ranjen v lijaku.« 
Pograbim brzostrelko. 
»Počakajte tukaj!« .. . 
Planem iz jarka in stečem sem ter tja med eksplozijami. Ko

ruzno polje nima konca. Pusta, gola čistina. Pritlikava trava. Vržem 
se na zemljo. Eksplozija. Planem in strmoglavim v lijak. Na dnu 
leži Sumilin na tujem plašču, gol do pasu. Zraven njega čepi 
pešak, prav mlad fantič, ranjen in že obvezan. 

»Ležite vendar, striček,« prosi z jokavim glasom. Nemirno se 
obrača in poskuša zadrževati Sumilina. 

Sumilin poskuša vstati in hrope: 
»Pomagajte!« 
* Nemški oklopnik (op. prev.). 

Nenadoma me spozna. Z vročičnimi, suhimi očmi se poln nape
tega pričakovanja zazre vame. 

»Pomagajte mi, tovariš poročnik! žena mi jc umrla. Dobil sem 
pismo. Ne smem umret i . . . tri otročičke imam . . . Pomagajte mi.« 

Poskuša vstati, ko da se boji, da bi ga smrt leže presenetila. 
»Takoj tc bom obvezal. Lezi.« 
Nihče mu ne more pomagati. Roke in rebra ima razmesarjena. 

Drobci so raztrgali celo golenico. Hudo krvavi. Granata sc je raz
letela najbrž prav v bližini. Le kako sploh šc živi. Najbrž lc spričo 
trdne zavesti, da ne sme umreti. 

»Takoj, takoj,« pravim in komaj vzdržim proseči pogled. 
»Hudo me je izmučil,« potoži pešak. »Ves čas se muči, ležati 

noče. Ste morda slišali, tovariš poročnik, smo odbili Nemce?« 
»Da.« 
Sumilinovo srajco raztrgam na kosce, ga obvežem in zavoji so 

v trenutku prepojeni s krvjo. Zato torej Sumilin ni hotel v spred
njo črto! Otroci! In navzlic temu ni privoščil drugim svoje usode. 

Mimo liJakovega roba priteče vojak in prikrije sonce. Na dno 
prifrčijo blatni kosci,. Potem priteče drugi. Proti Dnjestru... Pe
šak ju opazuje, potem se zazre vame. Zatem zleze iz lijaka, z zdravo 
roko se opira na zemljo. Nočem ga zadrževati. Vrag ga poberi! 

Sumilin neenakomerno diha. široka rebra se dvigajo i#i padajo 
pod kožo. Kipeče hropenje je vse glasnejše. 

»Granata . . . razletela se je pod nogami,« pravi med vlažnim 
hropenjem. »Tankovska. Nisem je s l i ša l . . . tujo slišiš . . lastne 
ne . . . Tamle!« 

Nekaj poskuša pokazati z roko, vendar komaj premakne golo 
ramo. Prestreljena roka, brez krvi, z modrikastimi nohti, obleži 
nemočna na zemlji. 

»Kje je bila pretrgana? V močvirju?« 
»Sploh ni bila položena,« stoka Sumilin. 
»Ni bila položena?« Saj sem vendar sam poslal Kozinceva, naj 

položi vod prek močvirja. Drhteč se je vrnil, pa p remočen . . . 
Globoko v zenicah mu zašije zavest pa spet uplahne. SumilmoY 

pogled se skali. Očitno me ne razume več. Le stoka: 
» T a m . . . ž i c a . . . zgoraj.« 
»Razumem. Le leži.« 
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Reporterjevi zapiski in razmišljanja o mesarski dejavnosti v radovljiški občini 

Mesari i vcera 
danes in i 

Neizkoriščenost klavnice - Specializacija tudi v mesarski proizvodnji 

Meso in tudi mesni izdelki veljajo za poglavitno hranilo, 
To skuša upoštevati sleherna gospodinja (seveda v okviru 
družinskega proračuna) pri sestavi jedilnika. Meso pa pomeni 
za nas tudi dragocene devize. Kranjske klobase so zaslovelo 
daleč naokoli. Strogo zaupno naj poučim javnost: tako kot 
so nekoč zasloveli kranjski mesarji s svojimi klobasami, ta
ko so tudi letos zasloveli radovljiški mesxrji izven jugoslo
vanskih meja. Morda tega prenekateri Gorenjec in tudi Ra-
dovljičan ne ve. A je res. 

MESARSKA PRAVLJICA 

Nekoč je bilo na področju nek
danje radovljiške občine 
šest malih mesarskih pod

jetij. Nekega dne so mesarji le 
spoznali, da ne bodo dolgo posa
mezno kljubovali napredku. Po
dali 60 roke in dejali: Nemara bo
mo skupaj uspeli. 

»Bilo je leta 1957, ko so bili 
pripravljeni že prvi načrti za no
vo klavnico, ki bi krila samo po
trebe Radovljice. Kmalu pa so se 
spomnili: za vraga, kaj pa sose
ska, ali bodo tudi tam gradili no
vo. Saj nima smisla — so meni
l i . In možje »-od zgoraj« so uka
zujoče pristavili: zgraditi jc tre
ba klavnico, ki bo krila tudi po
trebe sosedov — Blejccv in Bo
hinjcev. Te misli so se uresničile 
1. aprila 1961. Vse je bilo priprav
ljeno. Le mesarji iz Bleda in iz 
Bohinja, pa so se dolgo trmasto 
držali starih pregovorov. Ceš da 
se najboljša pogača doma peče. 
Ce se prav spominjam, se tudi 
niso dosti zmenili za sanitejce. 
Od sile so biLi trmasti. Dokaj de
narja so porabili, samo da bi se 

> predvideno, da bi p t * * ? * ^ ? ! ^ . ^ ! S ^ t ^ ^ c S o -
i k 
orij* 
pristopim , d o h o d k a 

predvideno, da bi p r i s ^ ~ Letotajl 
Mesarija in klavnica .Bled ff h ' c n ^ e » m i l I i 0 ! onov, «zdaj" nekaj"" govorijo, da bodo zjletni p lan i»at t lP0 . - J - J J ^ 

novim letom le pristopili) in d v H ^ m P 5 i l e ^ „ P . L f , dohodka po 
Bohinju novi 

mesarski podjetji 
(kljub dokaj urejeni klavnici en 
mesar še vedno kolje doma!), so 
se radovljiški mesarji preorien-
tirali na izvoz. Po pa samo zato, 

le-

114,823.000 dinarjev 
plačani realizaciji. 

In uslužnostno klanje? Od 
tošnjega maja pa do danes je bilo 
iz Radovljiške klavnice odposla
no skupaj 115.862 kg govejega 
mesa v Anglijo. Od tega je bilo 
iz radovljiškega območja 19.440 kg 
in iz jeseniškega 28.863 kg. Osta
lo pa je bilo od podjetja »Slove
nija - živinopromet«. Razen tega 
Pa je šlo iz radovljiške klavnice 
še v Italijo 3908 kg in iz jesev-
ške 9550 kg. Omenili bi še, da .̂ .o 
poslali tudi v 

Švico 11222 kg gove
dine. 

V radovljiškem- mesarskem pod
jetju pravijo, da bi lahko klali za 
izvoz še več. Zakaj nemalokrat 6e 
zgodi, da namesto da bi vagon 
čakal na meso, morajo nanj 
kati v klavnici. 

ča-

PRIHODNOST MESAR
SKE DEJAVNOSTI 

Naša klavnica bi zmogla, če bi 
prišlo do P r i P 0 ^ ^ ^ 

2. Nato meso ožigosajo s posebnim pikčastim žigom »Jugos l a v i . 
Ja« Potem ga »oblečejo« v specialne prozorne vrečke i* J £ T £ 
stehtajo. 

1. Dvakrat na teden, ko se iz hla
dilnic odpremlja meso za izvoz, je 
»mobilizirano« domala vse osebje 
Mesarskega podjetja Radovljica. 
Ko pride meso iz hladilnih komor, 
jih pregleda veterinarski inšpek
tor Marijan Benulič, ki jamči za 
kvaliteto. 

3. Tehtanju sledijo še žljri: kvalitete, z registrsko številko radov
ljiške klavnice, veterinarja. Tako ožigosano meso opremijo S« s 
tablico veterinarske inšpekcije (številka 108 je registrska številka 
radovljiške klavnice za izvoz) In s tablico izvoznega podjetja »Slo-
venija-živinopromet«, na kateri jc številka vagona, teža itd. 

obdržali in ugodili zahtevam sa-
nitejcev. Tisti denar pa bi lahko 
uporabili bolj smotrno za kaj 
drugega. Kako pa je bilo potem, 
nc vem. Bi l sem zrel za pokoj in 
po takratnih zakonih nisem smel 
več na delo.« — Tako nekako bi 
pripovedoval na slavju ob petde
setletnici Mesarskega podjetja 
Radovljica — leta 2012. A vrnimo 
se v sedanjost. 

PROBLEMI IN 
ŠTEVILKE 

es je, Mesarsko podjetje Ra-

i n mesarice Bled in mesarij 
iz Bohinja krit i vse njihove po
trebe« — so nam povedali radova 
Ijiški mesarji. Torej ima mesar
j a dejavnost v tem predelu lepe 
Perspektive. Lahko bi postal to 
Pravi kombinat s specializiranimi 
obrati: klavnica, hladilnica in pre-
delovalnica. Klalo naj bi se v Ra
dovljici, na Bledu pa bi bil ne
kakšen depo, k i bi preskrboval 
prebivavce z mesom na področju 
Bleda in Bohinja. Obstaja pa tu
di nekakšna možnost, da bi se 
priključili tudi jeseniški mesarji. 
Na Jesenicah namreč gradijo pre-
delovalnico, ki bi bila lahko skup-

je in specializacije mesarske de
javnosti na Gorenjskem. 

EKONOMIKA 
IN VETERINARJI 

Dotaknili bi 6e še veterinarjev. 
Saj jim pripisujemo pravza
prav pomembno vlogo v me

sarski dejavnosti. Danes so na 
področju radovljiške komune 3 
veterinarske postaje: v Radovljici 
z dvema veterinarjema, na Bledu 
(1) in v Bohinju (2). Torej na 
treh veterinarskih postajah, ki 
ima vsaka še svoj 5-članski UO, 
računovodkinjo, je pet veterinar
jev. Pet veterinarjev, tri postaje 
in trije upravniki (!). Koliko raz
drobljenih sredstev?! — Omenimo 
naj samo konjača, ki opravlja 
nujno potrebne usluge ,ki veljajo 
300.000 dinarjev na leto. Obstoj 

postaj pa je odvisen od dot ^» 
Le-te pa so bile s P r o r a č u ^ ' 
znatno zmanjšane in dodeljen k * 
mo eni postaji. Konec r a z k o l 
S tem so se sprijaznili v n j ? 3 * ! 

ljici in v Bohinju. TJO vetors 
ske postaje na Bledu p a M ! T N A £ 
bi lahko samostojno 
čeprav ne bi prejemali dot^i „ 4 

Ekonomski račun n u. • 
združitev treh postaj v

 a r e l c u J * 
bi imela sedež v R a d o v l j i c e - * 
pa bodo o veterinarskem TJ^3" 
mu razpravljali odbornik 
zborov ObLO R a d o v l J i C a

 0 b e h 

hodnji seji. - Stane Skrab^r **** 

dovljica je začelo obratovati 
v novih prostorih (klavnica 

z vsemi stranskimi objekti: hlev, 
črevarna, hladilne komore, pa tu
di posebni hladilni kamion ima
jo) z lanskim aprilom. Njena 
zmogljivost v 8 urah je: zakol 20 
goved ali 50 prašičev. Ker pa je 

BODICE 
g Malija jc star zakrknjen sa

mec. — tako zakrknjen, da vse
lej prebledi, kadar nanose beseda 
na zakon. Kljub štiridesetim letom 
in kljub temu da ga ženske še 
vedno trumoma oblegajo, mu je 
uspelo ohraniti svobodoč Na vsem 
lepem pa ie Matija popustil. Skle
nil je, da se poroči. 

»Kaj mi pa preostane drugega,« 
je med vzdihovanjem pripovedo
val. »Se mesec, dva takega živ^ 
ljenja, pa sc bom dobesedno po
sušil.« 

Kadar se takle panj »vname«, 
sem si mislil, potem gori, da je 
kaj! Matija pa je nadaljeval: »Kar 
presodi, Jaka! V Kranju sem po
skusil s tremi ali štirimi menzami, 
pa nisem nikjer prav dolgo zdr
žal. Saj veš, enolična hrana, pa 
slaba postrežba itd. Pa so mi sve
tovali, naj se hranim v restavra
ciji Park. No, hrana ni slaba, am
pak preden ti postrežejo, poide 
človeku ves apetit. Ce pridem na 
vrsto v pol ure, imam posebno 
6rečo. In jaz preprosto ne prene
sem takšnega Čakanja. Najhuje 
je pa tisto, da moram gledati dru
ge, ki medtem jedo. Grozno -
kar po črevesju me kolje. Vsega 
sem se naveličal. Zdaj se bom po
ročil. Ce drugega ne — vsaj po
strežba bo boljša. 

Čestitam restavraciji Park! Nih- i 
?e ni mogel prepričati Matije naj I 

se poroči, njim je uspelo. Torej 
ima tudi počasna postrežba svoje 
dobre plati! 

g Navado imam, da vsak dan 
pogledam na kranjski občinski 
barometer, kakšno bo vreme. Da 
ne boste napak razumeli. Tisti ba
rometer visi na občinski stavbi. 
Pod njim pa je pritrjena oglasna 
omarica SD Triglav. No, ko sem 
včeraj ugibal, kakšno bo vreme, 
mi je obtičalo oko na obvestilu na 
omarici. Matiček, čedna brada je 
že zrasla tistemu vabilu za po
letno taborjenje v Vorudici. Zna-
biti bodo pa prihodnje leto popra
vili samo datume in objava bo 
ppet veljavna. Co gre za varčeva
nje, potlej naj bo oproščeno. 

Q Zdaj pa še dve o pretiranem 
varčevanju. — Pločnik ob hotelu 
Grajski dvor. v Radovljici — ob 
oarkirnem prostoru — ima odprt 
kanal ali nekaj podobnega. Tista 
odprtina pa je pokrila z vegastim 
pokrovom, ki se pod težo pešca 
nagiba na vse plati. Pred dnevi .si 
je na njem neka ženska zvila 
nogo. Ko si bo nekdo zlomil nogo, 
bodo začeli razmišljati, da bi le 
kazalo prekriti tisto luknjo z bolj
šim pokrovom. 

£ Tudi ob poslopju J L A v Kra
nju je taka »past«. Jašek na ploč
niku, skozi katerega mečejo v klel 
premog, ima razbita tri stekla 
Odprtine so ravno pravšnje za 
nogo. Najbolj nerodno pa je to, 
da je prav tam cestni prehod za 
pešce. Jaz sem že od rojstva opti
mist, pa se zato tolažim, da si 
tamkaj ne bo nihče zlomil noge. 

Vas pozdravlja Vaš 
Bodičar 

4. Ko ,o v.e te procedure gotove, ̂ ^J^^S^^.'SS S £ ' v " n S U . Od 
dilni kamion in ga odpeljejo na železniško postajo L " c e . ' J

 p r i k l j u č l železniški kompo-
tam vagon-hladilnik z okoli 8-10 tonami mesa odpelje do Jesenic, Kjer priključi 
ziciji hladilnikov (40), ki prispejo v 4-5 dneh v Anglijo. 

da bi krili stroške; gre za koope
racijo oziroma uslužnostno klanje 
za »Slovenija - živinopromet«. — 
Usluznovstni zakol pa občasno tudi 
opravljajo za ostale občine. Seve
da pa pri tem nikakor ni zapo
stavljena preskrba z mesom do
mačega področja. V lastne proda
jalne — dve v Radovljici in po 
eno v Lescah, Begunjah, Ljub
nem. Brezjah in Kamni gorici — 
dostavljajo meso in mo-ne izdel
ke vsak dan. Včasih pa tudi dva
krat dnevno. 

(Ko že govorimo o domačem tr
gu, bi tu lahko omenili, da imajo 
zaposleni delavci in uslužbenci 
topli obrok, ki jih velja 40 dinar
jev. Vajenci (5), ki so večinoma 
doma iz Bele krnjine, zakaj mladi 
Gorenjci silijo v Industrijo, pa 
imajo še zajtrk. Oba obroka sta 
seveda za vajence brezplačna.) 

In še nekaj številk. V lanskem 
prvem polletju so ustvarili 64 mi
lijonov prometa. Zaklali so 306 go
ved, kar je dalo 70 ton mesa, 645 
telet (28 ton teletine), 546 praši
čev (33 ton svinjine) in predelali 
25 ton raznih mesnih izdelkov, 

na. Seveda bi bilo potrebno vlo- g 
žiti še okoli 50 milijonov. V sa
mi Radovljici pa bi morali pove
čati predvsem tako imenovane 
»pred.-mrtnf.'« hleve in hladilnice. 

Ob teh dalekosežnih mislih bi 
se morali vsekakor resneje zami
sliti — ne samo radovljiški, tem
več tudi jeseniški mesarji. Zlasti 
še zaradi tega. ker bo, kot je pri
čakovati, »zlata jama« radovlji
škega mesarskega podjetja »Slo
venija - živinopromet« usahnila. — 
To izvozno podjetje se je združilo 
s sorodnim podjetjem »Grudo«. 
Slutiti je, da se bo dejavnost no
vo nastplega poslovnega združe
nja v prihodnje spremenila. Na
povedujejo namreč, da bo igralo 
to združenje le posredniško vlo
go pri izvozu mesa. To se pravi, 
da ne bo več nabavljalo živine in 
jo pošiljalo v uslužnostno klanje 
klavnicam. Ce se te slutnje in na
povedi uresničijo, bo moralo me
sarsko podjetje v Radovljici mi 
sliti na izvoz, k i bi bil dobrodo
šel v lastni režiji. Te napovedi 
upoštevanjem sedanjega stanja in 
seveda tudi pogleda v prihodnost 
pa narekujejo nujnost integraci-

A L K O H O L 
I N B R Z I N A 
V nedeljo, 23. septembra, ob 50. 

uri je prišlo do hu jše prometne 
nesreče na cesti II. reda. Naklo-
-Tržič v vasi Žeje. — V o z n i k oseb
nega avtomobila Vlado Visič :i 
Kranja se je z izposojenim avto
mobilom peljal i z T rž i ča proti 
Kranju. V vasi Žeje ga j« zaradi 
prevelike hitrosti zaneslo v ob» 
cestni kamen, od tam pa j e a v t o , 
mobil odbilo v drevo. Pri trčenji 
6 i je poškodoval roko in nogo, «« 
Komisija je ugotovila, da je bQ 
vinjen. Na avtomobilu je škod« tt 
150.000 dinarjev. 

A V T O B U S Z D R K N l t 
C E Z N A S I P 
V soboto, 22. septembra, okrog 

11. ure zvečer 6e je v Bistri, 
Tržiču zgodila huda prometn 
sreča. - Avtobus, last podjetja 
SAP iz Ljubljane, ki ga j«, uprav
l jal voznik Marko Pogorelec, « 
zaneslo s ceste, tako da se j e pŷ _ 
vrnil čez nasip. V avtobusu so bili 
samo trije - voznik, njegova Je
na in sprevodnik. Precej hudo sta 
se poškodovala le voznik 
gova žena. Odpeljali 60 
nišnico. Na avtobusu 
4 milijone dinarjev škode. 

B i«trict pri 
»a ne

to nje-
JU v bol. 

J c okrog 

Tudi tokratno nezgodo, ki se je primerila cestnemu valjarju Cen-
nega podjetja Kranj, lahko uvrstimo med prometne nesreče. Ko i. 
vallar v torek, 25. septembra, dopoldne peljal po Gobovclh prod 
Posavcu Je odpovedala sklopka. Ker voznik ni mogel na strmini 
ovirati in ker je grozilo, da bo trčil v avtomobil pred seboj. 
odločil za jarek. Vse se je srečno končalo. Odtrgalo je le prednji 
valj. 




